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V tretje gre rado – tudi pri odpoklicu 
županov

Državni svet je prejšnjo sredo izglasoval odlo-
žilni veto na novelo zakona o lokalni samoupravi, 
ki uzakonja možnost odpoklica župana. Predlog 
odložilnega veta je vložila interesna skupina lokal-
nih interesov. Odpoklicu župana namreč naspro-
tujejo v večini občin, saj so mnenja, da lahko ne-
gativno vpliva na stabilnost lokalne samouprave.

Odpoklic župana ni nekaj povsem novega, saj 
je bil aktualen že v devetdesetih letih, ko se je sku-
pina posameznikov ogrevala za možnost ljudske-
ga odpoklica državnih funkcionarjev. Kasneje je 
stranka Zares pripravila, Državljanska lista pa vlo-
žila v parlamentarno proceduro tako imenovani 
projekt Muscolo, ki je poleg prepovedi kandidira-
nja vsem, ki so v kazenskih postopkih, urejal tudi 
odpoklic županov.

Odpoklic poslancev je nato propadel kot ustav-
no sporen, poleg tega pa je bil v proporcionalnem 
volilnem sistemu tehnično neizvedljiv. Odpoklic žu-
panov je druga zgodba, saj so izvoljeni večinsko, 
vendar je projekt Muscolo padel, ker poslanci na 
podlagi mnenja parlamentarne zakonodajno-prav-
ne službe zakona sploh niso vzeli v obravnavo.

Sredi decembra je državni zbor z večino glasov 
poslancev SMC, Desusa in Združene levice odpo-
klic župana vendarle uzakonil, pri čemer je dolo-
čil, da lahko občani odpokličejo župana enkrat 
med mandatom, in sicer v obdobju po preteku 
enega leta od dneva nastopa mandata in najka-
sneje dvanajst mesecev pred njegovim potekom.

Kot že omenjeno, v večini občin odpoklica žu-
pana ne podpirajo in opozarjajo na možnost zlo-

rab. V strokovni javnosti odpoklic župana načelo-
ma podpirajo, neparlamentarna Slovenska ljud-
ska stranka (SLS), iz katere je bilo v preteklosti 
največ županov, pa je napovedala, da bo v prime-
ru ponovne potrditve zakonske novele vložila po-
budo za ustavno presojo.

Osebno sem do možnosti odpoklica župana 
zadržan, ne pa tudi absolutno proti. Predstavljam 
si, da bi lahko prišlo do zlorab tega instituta zlasti 
v občinah, kjer imajo strankarsko sestavljene ob-
činske svete oziroma so nasprotja med pozicijo 
in opozicijo zelo izrazita, v manjših občinah pa je, 
menim, verjetnost za politične obračune z upora-
bo odpoklica župana manjša, vendar kljub temu 
obstaja, saj je stopnja zaupanja ljudi v državni sis-
tem in politiko izjemno nizka.

Leto 2017, ki je pred vrati, bo tretje leto v seda-
njem mandatu županov. Če bo državni zbor, kar 
je zelo verjetno, ponovno potrdil novelo zakona o 
lokalni samoupravi, bo torej naslednje leto že mo-
goče uveljaviti odpoklic župana v praksi. Ali se bo 
to v resnici zgodilo ali ne, bomo šele videli, ne gle-
de na to pa vam želim, da vam novo leto prinese 
predvsem lepe in prijetne stvari, ki si jih sami že-
lite. Lepo praznujte in se »vidimo« prvi petek v ja-
nuarju!
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Tema tedna

Naša anketa
Bodo župani sedaj primorani delati bolje?

Do sedaj so bili župani najbolj zaščiteni javni funkcionarji. Z nove-
lo zakona o lokalni samoupravi, ki predvideva odpoklic župana, se 
to spreminja. Ali volivci v Zgornji Savinjski dolini podpirajo omenje-
no spremembo?

Jože Štiglic, Nazarje
To je zelo dobrodošla sprememba, saj nekateri 

župani pred volitvami veliko obljubljajo, ko pa so 
izvoljeni, niso kos nalogam, ki jih ta funkcija prina-
ša, niti ne izpolnjujejo pričakovanj ljudi, ki so jih iz-
volili. Nekateri si svojo funkcijo zamišljajo po svo-
je in se zapletejo v razne sodne postopke. Potreb-
no je pripraviti kriterije in merila, po katerih bi lah-

ko bili odpoklicani. Vsekakor je župan individualna funkcija in mora de-
lati po zakonu o lokalni samoupravi in po mojem mnenju njegov odpo-
klic ne bi omajal stabilnosti sistema lokalne samouprave, potrebno pa 
je paziti, da ne bi prihajalo do zlorab zaradi političnega obračunavanja.

Jože Rojšek, Rečica ob Savinji
Možnost odpoklica župana je zelo dobrodošla. 

Če župan ne bo v redu, se ga bo lahko zamenja-
lo. Sicer pa župan pri svojem delu ni sam, poma-
gati mu morajo svetniki. Če ti ne opravljajo svo-
jega dela, tudi župan ne more delati kvalitetno. Z 
možnostjo odpoklica bodo župani prisiljeni dela-
ti boljše, verjetno bo tudi manj korupcije. Zdi pa se 
mi, da je za slabše delo županov kriva tudi država. Veliko je takih projek-
tov, ki bi se lahko rešili z malo dobre volje, a je potrebno veliko »papirolo-
gije« in različnih dovoljenj, da delo sploh lahko steče. 

Marija Prušnik, Savina
Ljudje vedno izvolijo za župana človeka, ki mu 

zaupajo. Če dobro dela, dobi tudi več mandatov, 
v nasprotnem pa ni več izvoljen. Zato ne vem, za-
kaj bi ga morali odpoklicati. V štiriletnem manda-
tu komaj uspe dokazati, kako je uspešen pri svo-
jem delu. Sicer pa je že sedaj dovolj nadzorovan s 
strani številnih komisij in občinskih svetnikov. 

Anica Podlesnik, Luče
V kopici problemov, ki jih ima država, bi bil kak 

drug zakon bolj dobrodošel. Sicer pa so župani 
izvoljeni od ljudstva in to ima že sedaj možnost 
opozoriti na kakšno napako. Veliko kontrole nad 
delom župana imajo tudi svetniki, zato se ni bati 
kakšnih koruptivnih dejanj. Štiriletni mandat ni ta-
ko dolga doba, da bi morali vmes župana odpo-

klicati. Odpoklic bi bil povezan z dodatnimi stroški, že volitve vsake štiri 
leta so dovolj velik strošek.

Luka Paulič, Mozirje
Večina županov dobro in pošteno dela in se ni-

majo česa bati, kdor pa ne dela dobro, bo tudi v 
prihodnje našel možnosti za goljufanje in meše-
tarjenje kljub možnosti odpoklica. Na območju 
naše doline se župani trudijo v dobrobit svojih ob-
čanov in se zadeve bistveno ne bodo spremenile. 
Sicer pa so volitve vsake štiri leta, kar ni tako dol-
ga doba, in če župan ne dela dobro, v drugo ne bo izvoljen. Sicer pa je 
delo župana odvisno tudi od dela občinskih svetnikov in ekipe sodelav-
cev, ki si jo izbere.

Pripravila in fotografirala: Marija Šukalo

O ODPOKLICU ŽUPANOV ZNOVA PO NOVEM LETU

Bomo dobili orodje demokracije ali zgolj orožje 
opozicije?

Državni zbor RS je pred kratkim z večino potrdil novelo zako-
na o lokalni samoupravi in s tem tudi predlagani institut odpo-
klica župana, prav možnost odpoklica župana med mandatom 
pa je na noge dvignila Skupnost občin Slovenije, Združenje ob-
čin Slovenije, stranke SDS, SD in NSi ter tudi državni svet. Le-ta 
je zato minuli teden izglasoval odložilni veto na omenjeno nove-
lo zakona. Državni zbor bo o zakonu o lokalni samoupravi gla-
soval znova konec januarja, že sedaj pa mu podporo napovedu-
je dovolj strank, da bo dokončno sprejet.

ODPOKLIC ZAHTEVA VISOKO 
UDELEŽBO VOLIVCEV

Kot kaže, poslanci niso najbolj 
prepričani, da bi volivci s pomočjo 
neposredne demokracije v 212 ob-
činah lahko predčasno odstavlja-
li župane. Sprejeti in sedaj z vetom 
odloženi odpoklic je precej zaple-

ten in dolgotrajen postopek, ki do-
loča, da je župana moč odpoklicati 
enkrat med mandatom. To ne sme 
biti ne v prvem in ne v zadnjem letu 
njegovega županovanja, hkrati pa 
morajo biti izpolnjeni z zakonom 
določeni pogoji glede števila voliv-
cev v občini, ki podprejo pobudo, 

zahtevajo glasovanje o odpoklicu 
in se udeležijo glasovanja.

Kot določa novela, je potrebno 

število podpisov podpore zahte-
vi za odpoklic župana odvisno od 
števila prebivalcev v občini. Odsto-
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Tema tedan, Aktualno

PRIHAJA SILVESTROVO

Čas za voščila in lepe želje
Prihaja za mnoge najdaljša noč 

v letu. Vsakdo si jo želi prežive-
ti med prijatelji, med tistimi, ki mu 
največ pomenijo. V večjih mestih 
so organizirana skupna silvestro-
vanja, ki potekajo na osrednjih tr-
gih ali podobnih lokacijah. Tovr-
stnih prireditev je bilo nedolgo na-
zaj kar nekaj tudi v Zgornji Savinj-
ski dolini, a je kriza njih število moč-
no oklestila. 

Sredstev v občinskih proraču-
nih v ta namen ni več. Vse manj 
je tudi gostincev, ki bi se loti-
li zajetnega finančnega zaloga-
ja brez zagotovil, da bo ustva-

ril dobiček. Glasbene skupine so 
za silvestrsko noč razprodane, 
zato so lahko njihove cene pre-
cej višje. Običaj je tudi bil, da je 
na skupno silvestrovanje vsakdo 
s sabo prinesel steklenico peni-
ne ali kakšno drugo pijačo, zato 
so gostinci prodali le še kakšen 
»kuhanček« ali skodelico vroče-
ga čaja.

SILVESTROVANJI V MOZIRJU IN 
NA REČICI OB SAVINJI

Kljub temu povsod niso vrgli pu-
ške v koruzo. V Mozirju so se gasil-
ci odločili, da z organizacijo silve-

strovanja zberejo še kakšen evro 
za nakup nove cisterne. Začetek 
praznovanja novega leta bo pod 
šotorom s pričetkom ob osmi uri 
zvečer, za dobro voljo in plesne 
ritme bodo poskrbeli člani ansam-
bla Falant. 

Drugo silvestrovanje bo na 
Rečici ob Savinji. Glasbena sku-
pina Duo mix bo igrala pred Da-
čo bifejem na trgu. Prehod v no-
vo leto se bo pričel okoli devete 
ure zvečer, organizatorji pa po-
leg dobre glasbe in odlične druž-
be obljubljajo tudi nepozaben 
ognjemet.

MNOGI BODO NOVO LETO ČAKALI 
PRED TV EKRANI

Številni občani, zlasti starejše 
generacije, nameravajo spremlja-
ti silvestrski program na televizij-
skih ekranih. TV postaje se bodo 
borile za pozornost čim večjega 
kroga gledalcev. Na sporedu bo 
tudi oddaja S polko in majolko v 
novo leto, ki so jo pred nedavnim 
posneli na Venišah. Za zaključek 
leta bo nocoj v Solčavi (včasih so 
ga prirejali v Logarski Dolini) tradi-
cionalni novoletni koncert z vrsto 
nastopajočih.

Benjamin Kanjir

Župan občine Luče, Ciril Rosc:
»Načeloma odpoklicu ne naspro-

tujem, je pa res, da če že gremo v 
to, naj odpoklic velja za vse voljene 
funkcionarje, tudi poslance. Dejstvo 
je, da lahko vsi grešimo, ne le župa-
ni, ljudje pa so lahko nezadovoljni ta-
ko z delom župana kot tudi z delom 
nekoga, ki sedi v parlamentu, za-
to naj tudi odpoklic velja za vse. Kot 
verjetno večina županov se tudi jaz 
bojim, da bi se možnost odpoklica 
zlorabljala v politične namene. Te-
žava je v tem, da četudi odpoklic na 
koncu ni uspešen in ne prinese re-
zultata, lahko že sam proces odpo-
klica povzroči trenja, veliko slabe vo-
lje, vse to pa se seveda kaže na de-
lovanju občinske uprave. Odpoklic 
bo žal nekaterim predstavljal orodje 
za oviranje dela občine, efekta pa na 
koncu ne bo dobrega za nikogar.«

Ivan Suhoveršnik, 
župan občine Mozirje:

»Ne morem reči, da ne drži rek 
»Od ljudstva izvoljen, od ljudstva 
odpoklican«. Bi pa rekel, da bi 
takšni odpoklici prišli v poštev v 
res skrajnih primerih, kakršni so 
zelo redki. V vseh drugih primerih 
bi namreč morali zaupati delova-
nju naših tožilstev in sodišč, ta pa 
morajo delovati tako, da škodljiva 
dejanja prepoznajo in obsodijo. 
Zdi se mi, da se iz te zgodbe dela 
prevelika drama. Seveda se najde-
jo posamezniki, ki poskušajo kras-
ti lastnim ljudem, svojemu kraju. 
Kar pozablja pa se, da so vsi ukre-
pi županov pod rednim in strogim 
nadzorom tako občinskega sveta 
in nadzornega odbora kot tudi dr-
žavnih institucij, računskega so-
dišča, nenazadnje je vsak župan 

pod drobnogledom samih občanov. 
Jaz se ne smatram za politika in mislim, da ni toliko pomembno, ka-

teri stranki župan pripada. Županovanje pojmujem predvsem kot pos-
lanstvo, se pravi, da mora župan skrbeti za dobro delovanje občinskih in-
stitucij - vrtca, šole, komunale … Skrbeti mora za red, dobro sodelovanje 
z ljudmi, predvsem pa mora biti dostopen vsem občanom in znati pris-
luhniti njihovim težavam.«

tek volivcev, ki naj zahtevo podpre-
jo, se giblje od 30 odstotkov v ob-
čini z do pet tisoč prebivalci do 10 
odstotkov volivcev v občini z več 
kot sto tisoč prebivalci. Odloči-
tev volivcev je sprejeta šele, če se 
glasovanja udeleži več kot 90 od-
stotkov volivcev, ki so glasovali v 
prvem krogu na zadnjih rednih vo-
litvah za župana, in če za odpoklic 
glasuje večina volivcev, ki so gla-
sovali.

DELOVANJE OBČINE LAHKO 
OHROMLJENO ZA VEČ MESECEV

Poznavalci zakonodaje opozar-
jajo, da lahko sprožitev postop-
ka odpoklica župana zablokira ali 
vsaj škoduje delovanju občine. In-

stitut odpoklica župana sicer stro-
kovna javnost načeloma podpira, 
večina županov in združenj občin 
pa odpoklicu nasprotuje. Nasprot-
niki so namreč prepričani, da bi 
možnost odpoklica postala priljub-
ljeno orodje opozicije, ki bi omogo-
čalo hitro pot do predčasne volilne 
kampanje in bi destabiliziralo lokal-
no samoupravo. Župani bi lahko bi-
li v drugem ali tretjem letu manda-
ta zaradi možnosti odpoklica pod 
pritiskom in bi se zato izogibali 
sprejemanju nepriljubljenih, a mor-
da nadvse potrebnih ukrepov.

ZAKAJ NE ODPOKLIC ZA VSE 
FUNKCIONARJE?

Nekateri župani možnosti odpo-

klica načeloma ne nasprotujejo, se 
pa sprašujejo, zakaj se za vse izvo-
ljene ne uvedejo enotna merila. Po-
udarjajo, da je treba vprašanje po-
litične odgovornosti funkcionarjev 
urediti celovito in enovito. Vsi, ki so 
na svoj položaj izvoljeni, od predse-
dnika do župana, naj bodo pod ena-
kim nadzorom. Ob tem povzemajo 
mnenje Inštituta za ustavno pravo, 
ki pravi, da je treba v izogib kršenju 

človekovih pravic pri odpoklicu upo-
števati vrsto ustavnih določb. 

Mogoče se tudi premalo pou-
darja, da se že sedaj lahko župa-
na razreši iz krivdnih razlogov. Žu-
pana in tudi občinski svet, ki ne iz-
vršuje odločb ustavnega sodišča 
in drugih sodnih odločb, lahko v 
predpisanem postopku razreši dr-
žavni zbor.

Tatiana Golob
(Foto: ML)

(Foto: ML)
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Gospodarstvo

3. RAZVOJNA OS 

Ministri zagotovili podporo
Kot smo že poročali, je v pone-

deljek, 19. decembra, na ministr-
stvu za gospodarski razvoj in teh-
nologijo v Ljubljani potekal sesta-
nek na temo severnega dela 3. ra-
zvojne osi. Predstavniki gospodar-
stva savinjsko-šaleške in koroške 
regije so se srečali z ministrom 
za gospodarski razvoj in tehnolo-
gijo Zdravkom Počivalškom, mini-
strom za infrastrukturo dr. Petrom 
Gašperšičem in ministrico za ob-
rambo Andrejo Katič.

MEDRESORSKO USKLAJEVANJE 
UREDBE

Kot je bilo pojasnjeno na sre-
čanju, je ministrstvo za okolje in 
prostor v medresorsko usklajeva-
nje posredovalo predlog Uredbe o 
državnem prostorskem načrtu za 
gradnjo državne ceste med avto-
cesto A1 Šentilj-Koper – priključek 

Šentrupert do priključka Velenje 
jug. Vsi sodelujoči ministri so za-
gotovili podporo pri sprejemanju 
predloga uredbe na vladi. 

FINANČNI NAČRT V PRVI 
POLOVICI PRIHODNJEGA LETA
Kar zadeva traso Velenje-Slovenj 

Gradec, je bilo na sestanku pojas-
njeno, da bo v januarju znana ana-
liza glede potrebe po dveh oziroma 
štirih pasovih ceste. Analizo prip-
ravlja Družba za avtoceste Repu-
blike Slovenije. Finančni načrt ozi-
roma finančni okvir za izvedbo pro-
jekta bo pripravljen v prvi polovici 
prihodnjega leta. Pri tem se bo po-
novno preverjala možnost črpanja 
evropskih sredstev. Pripravljenost 
sodelovanja pri projektu so izrazili 
tudi predstavniki podjetij, ki so so-
delovali na sestanku. 

Marija Lebar

ZKZ MOZIRJE V STEČAJU

Solčavski Zadružnik gre na 
dražbo

Objekt v Solčavi bo naprodaj na dražbi sredi januarja. 
(Foto: Marija Lebar)

V januarju 2017 je razpisanih 
več dražb nepremičnin Zgornje-
savinjske kmetijske zadruge Mo-
zirje v stečaju. Na predlog stečaj-
ne upraviteljice Alenke Krivec Na-
bernik je Okrožno sodišče v Celju 
za 4. januar razpisalo dražbo trgo-
vine na Rečici ob Savinji, za 17. ja-
nuar pa dražbo zadružnega objek-
ta, tako imenovanega Zadružnika, 

v Solčavi, kjer je solastnik ene še-
stine solčavska občina.

Dan pozneje, to je 18. januarja, 
se bodo dražitelji lahko potegova-
li na nakup nepremičnin in opre-
me nekdanje restavracije Gaj v Mo-
zirju. To bo druga dražba tega de-
la zadružnega premoženja, ki v 
prvem poskusu ni bilo prodano. 

Marija Lebar

MALE ČISTILNE NAPRAVE

Roki za gradnjo so se 
podaljšali, zahteve 

spremenile
Vse občine v Zgornji Savinjski 

dolini sofinancirajo gradnjo malih 
komunalnih čistilnih naprav, a se 
odziv na novo uredbo pozna tudi 
pri gradnjah in vlogah za sofinan-
ciranje gradnje le-teh. Zanimanja ni 
več toliko, saj tistim, ki imajo ustre-
zno greznico, trenutno ni treba sto-
riti ničesar.

V letu 2016 je namreč začela ve-
ljati nova Uredba o odvajanju in či-
ščenju komunalnih voda. Zahteve 
za gradnjo malih komunalnih čistil-
nih naprav (MKČN) so se spreme-
nile, roki podaljšali, nam je povedal 

Marko Eberlinc, na mozirski Komu-
nali zadolžen za ravnanje z odpad-
ki, kanalizacijo in čiščenje.

GRADNJA OB REKONSTRUKCIJI 
OBJEKTA

Glavne novosti, ki jih uredba pri-
naša, so, da lastnikom greznic na 
območjih, kjer javne kanalizacije ni 
in ta ni predvidena, ni potrebno do 
konca leta 2017 zamenjati obsto-
ječih greznic za male komunalne 
čistilne naprave. V kolikor je bila v 
objektu narejena pretočna grezni-
ca pred letom 2002 po takrat ve-
ljavnih predpisih, je treba h gradnji 
MKČN pristopiti ob prvi rekonstruk-
ciji objekta. Še vedno pa velja, da 
morajo vsi lastniki novogradenj na 
teh območjih vgraditi male komu-
nalne čistilne naprave.

Na območjih aglomeracij, nase-
lij, kjer je predvidena gradnja kana-
lizacije s priključkom na skupno či-
stilno napravo, je rok za izvedbo do 
konca leta 2023, tudi za MKČN, ki 
se bodo znotraj teh območij zgra-
dile kot ekonomsko upravičene in 
ustrezne individualne rešitve. 

OBVEZNE MERITVE
Prav tako je po tej uredbi za vgra-

jene naprave potrebno narediti prve 
meritve. Pred tem so bile meritve pot-
rebne le pri gradnji rastlinskih čistilnih 
naprav, pri tipskih napravah le-te ni-

so bile potrebne. Po pričetku obrato-
vanja MKČN so investitorji dolžni na 
sedežu podjetja izvajalca javne služ-
be prijaviti malo čistilno napravo. Po 
pozivu stranke opravijo pregled in iz-
dajo poročilo, da lahko naprava po-
skusno obratuje. V roku treh do deve-
tih mesecev mora lastnik objekta na-
ročiti in izvesti prve meritve. 

BREZPLAČEN PREGLED
Kot je povedal Eberlinc, pregle-

da delovanja posebej ne zaraču-
navajo in so eno redkih komunal-
nih podjetij, ki to storitev opravlja 
brezplačno. Strošek te storitve in 
praznjenja greznice enkrat na tri le-
ta se bo po zagonu čistilne napra-
ve v Mozirju zaračunaval strankam 
kot postavka na računu mesečno.

Štefka Sem

Marko Eberlinc: »Interesa za izgradnjo malih komunalnih čistilnih naprav 
je z novo uredbo precej manj.« (Foto: Štefka Sem)
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CEPLJENJE PROTI BOLEZNI MODRIKASTEGA JEZIKA

Rejci bodo o datumu cepljenja obveščeni pravočasno 
Takoj prvi delovni dan v letu 

2017, to je 3. januarja, bodo vete-
rinarji Veterine d. o. o. Mozirje pri-
čeli izvajati prvi krog cepljenja ži-
vali proti bolezni modrikastega je-
zika. Pripravili so podroben razpo-
red poteka vakcinacij, o tem, kdaj 
bodo cepili živali določenega rejca, 
pa bodo slednjega pravočasno ob-
vestili po telefonu. 

KAKO BO POTEKALO DELO NA 
TERENU 

Prvi dan se bo cepljenje priče-
lo na obeh vhodnih točkah v Zgor-
njo Savinjsko dolino, to je v Sote-
ski in na Črnivcu oziroma v Tiro-
seku. Sledilo bo na eni strani Mo-
zirje in okolica, z druge strani pa 
Šmiklavž in tako dalje. Sredi janu-
arja bo po predvidevanjih prišel 

na vrsto solčavski konec, 28. fe-
bruarja pa naj bi zaključili s prvim 
krogom cepljenja, in sicer na Ljub-
nem, v Radmirju in Florjanu.

PRI ENEM OBISKU CEPLJENJE 
TAKO GOVEDA KOT DROBNICE
Drugi odmerek cepiva bodo ži-

vali dobile po treh tednih. To ve-
lja za govedo in koze, za ovce za-
dostuje eno cepljenje. Jože Pod-
meninšek, direktor Veterine Mo-
zirje: »Posamezni rejci, ki redijo iz-
ključno ovce, to velja za večje tro-
pe, bodo naknadno obveščeni o 
datumu cepljenja. Ovce se cepi sa-
mo enkrat, zato take reje niso odvi-
sne od tritedenskega ponovitvene-
ga roka.«

Sicer bo veterinar na kmečkem 
gospodarstvu pri enem obisku ce-

pil vse živali, ki jih zajema obvezno 
cepljenje, to je govedo in drobnico. 
Živali, ki so mlajše od enega me-
seca, v tokratni akciji ne pridejo v 
poštev. Zanje bo cepljenje izvede-
no junija oziroma julija.

REJCI NAJ UPOŠTEVAJO 
DOGOVORJENI TERMIN 

Ob tem Podmeninšek apelira 
na rejce, naj poskrbijo, da se bo 
delo lahko opravilo v dogovorje-
nem terminu in bodo veterinarji 
lahko sledili predhodno pripravlje-
nemu obsežnemu planu. Zažele-
no je, da je ob prihodu veterinarja 
vse pripravljeno, da bo samo cep-
ljenje potekalo nemoteno, brez ne-
varnosti za izvajalca in lastnika pa 
tudi brez prehudega stresa za sa-
mo žival. 

STROŠKE KRIJE DRŽAVA
Stroške cepljenja bo krila dr-

žava iz proračuna. Namen je pre-
prečiti širjenje bolezni modrikas-
tega jezika. To je virusna bolezen 
prežvekovalcev; gostitelj virusa in 
prenašalec je majhna krvosesna 
mušica. Bolezen lahko povzroči 
hude težave in velike stroške, ni pa 
nevarna za ljudi. Z ustreznim pre-
cepljenjem, še zlasti, če se bo to 
opravljalo več let, možnosti okuž-
be praktično ne bo več. Jože Pod-
meninšek: »V projekt bodo zajete 
vse živali, ki so označene z ustre-
zno številko in rejec zanje vodi re-
gister živali in dnevnik veterinar-
skih posegov, kakor je skladno s 
pravili reje.«

Marija Lebar

GOLTE

Začetek nove smučarske sezone s predstavitvijo novega vina

Zimska sezona na Golteh je odprta in bo predvidoma trajala do 
velikonočnih praznikov prihodnje leto. (Foto: Jože Miklavc)

Danijel Grudnik je ponudil pubeca iz Steyerjeve kleti v Mozirju. 
(Foto: Jože Miklavc)

Čeprav so slab teden pred po-
sebnim otvoritvenim dogodkom 
na Golteh že pognali smučar-
ske naprave in odprli progo Blat-
nik, so v soboto, 17. decembra, še 
uradno odprli smučarsko sezono 
2016/2017. Ob glasbeni sprem-
ljavi so maloštevilne smučarje 
pospremili na smučišče, pognali 
trisedežnico Medvedjak in dvose-
dežno napravo Smrekovec. V atriju 
hotela so štajerski vinarji pod novo 
blagovno znamko Pubec predsta-

vili mlada vina letošnjega letnika in 
najboljše iz svojih kleti. 

POGOJI ZA SMUČANJE ZELO 
DOBRI

Zaradi slabšega obiska sicer 
malce razočarani prireditelji otvo-
ritvenega programa so bili kljub 
vsemu zadovoljni, da so uspeli v 
vremenskih razmerah brez pada-
vin zagotoviti zadostno snežno 
odejo. Nekateri smučarji so nam 
povedali, da so pogoji za smu-
čanje zelo dobri, večinoma sonč-

no in ne premrzlo vreme nad za-
megljeno dolino pa je sproščujo-
če in vabljivo. 

PREDSTAVILI NOVO VINSKO 
BLAGOVNO ZNAMKO PUBEC 
Mali vinski sejem, na katerem 

so predstavili pretežno vina nove 
blagovne znamke Pubec, je poleg 
»domačega« ponudnika Steyerje-
vih vin Danijela Grudnika iz Mozirja 
pripravila skupina sedmih vinarjev 
iz štajerskega vinorodnega okoli-
ša, ki si želijo večje povezanosti. S 
skupnimi promocijami želijo dose-
či večjo prepoznavnost. 

Pubec je simpatično ime za šta-
jerskega fanta oziroma mlade-
ga moškega. Mlademu vinu so 
tako namenili ime, ki izraža sve-
žino, aromatičnost, kakovost in 
mladostno nagajivost, ki jo vince 
v zmernih merah povzroči v dob-
ri družbi. Prav to se je izkazalo tudi 
na prvi smučarski dan na Golteh, 
ko so se Pubeci, Vinska reprezen-
tanca Slovenije, ekipa Golt in Šta-
jerski poslovneži pomerili v malem 
nogometu na snegu. Zmagali so, 
kot je najbolj prav, najboljši.

Jože Miklavc
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Iz občin, Ljudje in dogodki

Pred 40 leti
NOVIM DELOVNIM ZMAGAM 

NASPROTI
Leto je naokoli. Kaj je prineslo občanom 

mozirske občine? Odhajajoče leto je bilo v 
gospodarstvu izrazito stabilizacijsko. Naj-
brž se še nikoli v zadnjih desetih letih nis-
mo spopadli s tolikimi težavami. Pa ven-
dar smo šli naprej na vseh področjih go-
spodarskega in družbenega življenja. Us-
pešno smo reševali referendumski pro-
gram izgradnje šole in vzgojno varstve-
nih objektov. V kmetijstvu smo šli uspešno 
po poti, ki smo si jo podali. Dobili smo no-
ve preusmerjene kmetije, kmečki turizem. 
Industrija in gospodarstvo je sprejelo v le-
tu 1976 odločitve in ukrepe, ki obetajo, da 
bomo v letu 1977 začeli pogumneje uresni-
čevati naš petletni plan razvoja.

Pred 30 leti
NOVOLETNE MISLI LEOPOLDA 
SUPINA, UPOKOJENCA IZ LUČ

Seveda bi najprej izrazil željo po zdrav-
ju, to je pač nam, starejšim ljudem, največ-
ja skrb. Zelo bi želel, da bi ljudje živeli v 
miru, da bi ne bilo vojne, pa da bi se tudi si-
cer med seboj dobro razumeli. V naših raz-
merah bi morali posvečati skrb za odpravo 
socialnih razlik, te so velike in ljudje so za-
radi tega vznemirjeni. Pa še to, veliko go-
vorim o mladini, ne damo pa ji možnosti 
zaslužka, zato mnogi bežijo v tujino, pa bi 
jih prav v tem času doma še kako potrebo-
vali. Ali bomo uspeli to spremeniti?

Pred 20 leti
120 KULTURE V MOZIRJU

Meseca decembra 1996 je minilo 120 
let, ko so v Mozirju takratni rodoljubi za-
igrali prvo igro, imenovano Bob iz Kranja. 
Obletnico tega nadvse pomembnega do-
godka, ki je pomenil začetek kulturnega 
delovanja v našem kraju, je želela sedanja 
generacija ljubiteljev kulture proslaviti 
čim bolj dostojanstveno in svečano. V de-
vetih dneh se je zvrstilo v kulturnem do-
mu osem prireditev. Nastopilo je okoli 300 
izvajalcev programa, od tega preko 100 ot-
rok in mladine. Prireditve si je ogledalo 
preko 1.300 obiskovalcev. Odmevna je bi-
la svečana akademija, na kateri sta bila po-
leg kulturnega programa predstavljena in 
privzeta novi občinski grb in nova občin-
ska zastava. 

Pripravila Tatiana Golob

Decembra

OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI

S sprejetjem proračuna do stabilnega 
poslovanja v letu 2017

Na decembrski seji, ki je imela obsežen dnev-
ni red, so rečiški svetniki v drugi obravnavi potr-
dili odlok o proračunu za leto 2017. Ob tem so 
imeli še nekaj napotkov glede realizacije dolo-
čenih proračunskih postavk, zlasti glede kad-
rovskega načrta.

PRIPOMBE IZ JAVNE OBRAVNAVE 
UPOŠTEVANE

Že v novembru se je ob prvi obravnavi prora-
čuna in kadrovskega načrta razvila razprava o 
zaposlitvi v Medgen borzi oziroma o stroških za 
plačo tam zaposlene, ki so predvideni v prora-
čunu. Nekateri svetniki so menili, da je potrebno 
vire za financiranje te zaposlitve poiskati drug-
je. Drugi svetniki so bili mnenja, da Občina Reči-
ca ob Savinji potrebuje vsebine, ki se dogajajo v 
Medgen borzi.

Na predlog proračuna, ki je bil v 15-dnevni 
javni obravnavi, je bilo podanih nekaj pripomb, 
ki so bile upoštevane v drugi verziji. Občan je 
imel pripombo glede pridobivanja zemljišč za 
izvedbo prenove ceste v Varpoljah, nekaj sve-
tnikov pa na podaljšano začasno zaposlitev v 

Medgen borzi. Župan Vinko Jeraj je pojasnil, 
da se je občina za pokrivanje te plače prijavi-
la na javni razpis, katerega rezultati pa še ni-
so znani.

DOGAJANJE V MEDGEN BORZI POZITIVNO 
OCENJENO

Kot je povedala svetnica Vera Slokan, pri tem 
pa sta se ji pridružila Marko Atelšek in Matjaž 
Goličnik, so zadovoljni, da sta župan in občin-
ska uprava pokazala pripravljenost in upošte-
vala pripombe glede financiranja zaposlitve v 
Medgen borzi. S te strani je bilo predlaganih tu-
di nekaj možnih rešitev glede virov financiranja. 
Sicer pa so po njihovem vsebine v Medgen borzi 
pestre in med občani dobro sprejete. Menili so, 
da je podaljšanje začasne zaposlitve do sep-
tembra sprejemljiva rešitev. V tem času je pot-
rebno zagotoviti ustrezen vir financiranja.

Svetniki so v razpravi še povedali, da se jim 
zdi proračun dobro pripravljen, precejšen del je 
namreč namenjen investicijam. Predlog prora-
čuna za leto 2017 je bil nato potrjen.

Marija Lebar

KULINARIČNA DELAVNICA ZA NOSILCE TURISTIČNE DEJAVNOSTI NA KMETIJAH

Novi pristopi k pripravi različnih vrst mesa 
s prilogami

Udeleženke delavnice so se seznanile tudi z 
novimi načini porcioniranja. 

(Foto: Alenka Korpnik)

V jesensko zimskem času, ko je tempo dela 
na kmetijah malce manj zahteven kot sicer, je 
nekaj več časa za izobraževanja in usposablja-
nja. Tako je nedavno na turistični kmetiji Loger v 
Savini potekala kulinarična delavnica za nosilce 
turistične dejavnosti na kmetijah. Prav tam po-
teka zanje tudi tečaj angleškega jezika. Obe iz-
obraževanji za turistične ponudnike organizira 
mozirska izpostava Kmetijsko gozdarskega za-
voda Celje z delnim sofinanciranjem zgornjesa-
vinjskih občin. 

NOVOSTI POPESTRENE Z LASTNIMI IDEJAMI
Kulinarična delavnica je nosila naslov Novi 

pristopi k pripravi različnih vrst mesa s prilogami 
za goste na turističnih kmetijah. Delavnico je vo-
dila Dragica Keše iz Kmetijske gospodinjske šole 
Šentjur. Udeleženke so se seznanile z novimi, so-
dobnimi načini priprave različnih vrst mesa, pri-
log, omak k mesu, porcioniranja na krožniku …

Alenka Korpnik s turistične kmetije Bukovje, 
ena od rednih udeleženk tovrstnih izobraževanj, 
je povedala: »Pomembno je, da se v času, ko se 
trendi nenehno spreminjajo, turistični ponudniki 
redno seznanjamo z novostmi. Vsaka gospodi-
nja tem novostim doda še kanček svojega, s či-
mer rada postreže gostom.«

NADGRADNJA ANGLEŠČINE 
Prvi ponedeljek v decembru se je začel nadalje-

valni tečaj angleškega jezika za tiste, ki se na turi-
stičnih kmetijah srečujejo z gosti. Poteka enkrat te-
densko po tri šolske ure, zaključek pa je predviden 
v spomladanskem času. Tečaj vodi Barbara Kokot, 
ki je podobna izobraževanja v naši dolini vodila že v 
preteklosti. Lani je bil za turistične ponudnike orga-
niziran podoben tečaj italijanščine.

Marija Lebar
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Iz občin

OBČINSKI SVET NAZARJE

Izdatnejša pomoč občine družinam ob rojstvu otroka
Na decembrski seji nazarskega 

občinskega sveta so obravnavali 
predlog župana Mateja Pečovnika 
za povišanje finančne pomoči dru-
žinam novorojencev. Kot je pojas-
nil župan, je bil prejšnji odlok spre-
jet pred skoraj desetimi leti, v njem 
pa je bila določena denarna pomoč 
družini ob rojstvu otroka v višini 125 
evrov. 

PO NOVEM 180 EVROV POMOČI …
Novi pravilnik predvideva 180 

evrov pomoči. V občini se letno v 
povprečju rodi od 20 do 25 otrok, 
kar pomeni okoli 4.500 evrov prora-
čunskih sredstev. Novi pravilnik pri-
naša še nekatere druge novosti, ki 
so potrebne zaradi predpisov o va-
rovanju osebnih podatkov in določil 
o nakazilu na osebni račun otroka. 

… BREZ ODPIRANJA RAČUNA NA 
IME NOVOROJENCA

Matej Pečovnik: »Podrobneje so 
določeni pogoji za uveljavljanje 
pravice do enkratne pomoči dru-
žini novorojenca. Novost je, da se 
sedaj določa časovni rok možnosti 
koriščenja pomoči. Menimo, da je 
enoletni rok primeren, saj se star-
ši v tem času že srečajo s pred-

stavniki občine, ki vsako leto prip-
ravi sprejem za novorojenčke. Iz-
puščen je pogoj nakazila denar-
ne pomoči na novorojenčev račun, 
saj je staršem povzročal nepotreb-
ne opravke in stroške pri odpiranju 
računa.« Občinski svetniki so se s 
predlogom strinjali in brez razpra-
ve soglasno sprejeli nov pravilnik.

Marija Lebar

OBČINSKI SVET GORNJI GRAD

Še zadnje odločitve v tem 
koledarskem letu

Vodenje nadzornega odbora 
Občine Gornji Grad je v oktobru 
prevzela Irena Vodušek. Tako so se 
odločili člani odbora na oktobrski 
seji, po tem ko je avgusta odsto-
pno izjavo podal dotedanji predse-
dnik mag. Andrej Rihter. 

IRENA VODUŠEK NOVA 
PREDSEDNICA NADZORNEGA 

ODBORA
Voduškova je članom občin-

skega sveta na zadnji seji podala 
plan dela za prihodnje leto. Poleg 

zaključnega računa in pregleda 
tekočega poslovanja občine bo-
do opravili tudi nadzor porabe pro-
računskih sredstev v vrtcu Gornji 
Grad, Javnem podjetju Komuna-
la Gornji Grad in Ju-jitsu klubu Sa-
muraj.

VREDNOST TOČKE MALO VIŠJA
Svetniki so sprejeli tudi novo 

vrednost točke za nadomestilo za 
uporabo stavbnega zemljišča. Le-
-ta bo za 0,6 odstotne točke višja 
od letošnje. Tako visoka je bila rast 
cen, ki vpliva na vrednost točke. 

UGODILI ŽELJI KOMUNALE
Svetniki so ugodili želji gornjegraj-

ske Komunale, da ob svojih poslov-
nih prostorih uredi parkirne prostore. 
Ker je upravna enota zahtevala obve-
zno razlago zaradi nadaljevanja po-

stopka za izdajo gradbenega dovo-
ljenja, jo je Lucija Poličnik pripravila, 
svetniki pa potrdili. Komunala bo ta-
ko imela možnost graditi parkirišča v 
okviru dozidave ali samostojne grad-
nje kakršnega koli objekta.

Štefka Sem

OBČINSKI SVET MOZIRJE

O nazarski glasbeni šoli in 
proračunu

Zadnja seja mozirskih občinskih 
svetnikov v tem koledarskem letu 
je potekala na Golteh, po seji pa 
so se svetnikom na prijetnem pred-
prazničnem srečanju pridružili čla-
ni odborov. Svetniki so na seji po-
leg proračuna v prvi obravnavi po-
trdili še odlok o ustanovitvi Javne-
ga vzgojno-izobraževalnega zavo-
da Glasbena šola Nazarje in odlok 
o ustanovitvi sveta ustanoviteljic te-
ga zavoda.

NAZARJE NAJ SKRBI ZA STAVBO, 
VSE OBČINE PA ZA DEJAVNOST
Ob slednjih dveh točkah, ki ju je 

predstavil ravnatelj nazarske glas-
bene šole Jernej Marinšek, so sve-
tniki izrazili željo, da bi vsaka od ob-
čin imela predstavnika v svetu za-
voda, kajti po pripravljenem odloku 
naj bi imele vse občine le tri pred-
stavnike. Prav tako so se dotakni-
li financiranja zavoda. Svetniki so 
bili mnenja, naj Občina Nazarje kot 
ustanoviteljica glasbene šole skrbi 
za stavbo in vzdrževanje le-te, os-
tale občine pa bi po ključu sofinan-
cirale dejavnost. Končni sklep je 
bil, da se pripombe občin upošte-
vajo v odloku, ki se ustrezno popra-
vi do druge obravnave.

PRORAČUN USKLAJEN Z VSEMI 
PORABNIKI

V drugi obravnavi je bil potrjen 
proračun občine za prihodnje leto. 
Proračun v vrednosti nekaj manj 
kot 3,3 milijone evrov je uskla-
jen z vsemi proračunskimi porab-

niki. V drugi verziji so upoštevane 
pripombe iz prvega branja. Edini 
predlog, ki po prvi obravnavi ni bil 
sprejet, je, da se Osrednji knjižnici 
Mozirje sredstva zmanjšajo za pet 
tisoč evrov.

GRADNJA KROŽIŠČA SE ZAČNE 
SPOMLADI

Ena večjih investicij v prihod-
njem letu bo izgradnja krožišča pri 
avtobusni postaji, ki naj bi se zače-
la prihodnje leto pomladi. Med več-
je investicije spada tudi poplačilo 
izgradnje ceste na Lepo Njivo in iz-
gradnje čistilne naprave v Lokah. 
Začetek poskusnega obratovanja 
le-te je prestavljen na februar, dela 
pa so v zaključni fazi.

POLITIČNIM STRANKAM 9.600 
EVROV

Svetniki so potrdili tudi sklep o fi-
nanciranju političnih strank. Obči-
na bo za to namenila 0,4 odstotka 
primerne porabe, kar znese 9.600 
evrov. Politične stranke bodo dobi-
le sredstva sorazmerno s številom 
glasov volivcev, ki so jih dobile na 
zadnjih volitvah.

Štefka Sem
Nova predsednica nadzornega odbora Irena Vodušek je podala program 

dela za prihodnje leto. (Foto: Štefka Sem) 

Branje je za duha to, kar je 
telovadba za telo. 

Richard Steele
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OBČINA REČICA OB SAVINJI

Srečanje z najmlajšimi občani

Starši z novorojenci v družbi z županom, podžupanom in ravnateljico vrtca. 
(Fotodokumentacija Občine Rečica ob Savinji)

V prostorih vrtca na Rečici ob Savinji sta, pre-
den se poslovi leto 2016, župan in občinska 
uprava pripravila sprejem za družine z novoro-
jenci. Pri izvedbi dogodka je sodeloval tudi rečiš-

ki vrtec. Župan Vinko Jeraj je izrazil veselje, da je 
v občini nataliteta pozitivna. Desetih novih obča-
nov, ki so privekali na svet od maja naprej, so ve-
seli tudi ostali občani.

POLEG SPOMINSKEGA DARILA TUDI DENARNA 
POMOČ

V rečiški občini pripravljajo županove spreje-
me za družine z novorojenci vsako leto dvakrat, 
prvič spomladi in drugič ob koncu leta za tiste, 
ki so rojeni pozneje. Poleg daril, ki so spominske 
narave, kot so knjige, dobi po sklepu občinske-
ga sveta družina ob rojstvu otroka tudi denarno 
pomoč.

DOBRODOŠLICA ZA VARSTVO V VRTCU
Ob praznični smrečici je mlade družine žu-

pan Jeraj pozdravil v družbi podžupana Dra-
ga Poličnika in ravnateljice vrtca Mateje Glušič. 
Ravnateljica je podrobneje predstavila delo reči-
škega vrtca, kamor bodo starši skoraj zagotovo 
kmalu v varstvo in vzgojo zaupali tisto, kar jim je 
najdražje – svoje otroke. V vrtcu se trudijo, je po-
vedala Glušičeva, da varovance čim bolje prip-
ravijo na prve korake v svet. Kaj vse se v vrtcu 
naučijo, so predstavili vrtčevski otroci s svojimi 
vzgojiteljicami. 

Marija Lebar

REGIJSKO SREČANJE SLS

Dogovor za bolj aktivno delovanje občinskih odborov

Predstavniki občinskih in regijskega odbora SLS na delovnem srečanju v Lučah 
(Fotodokumentacija SLS)

Sredi decembra so se v Lučah srečali pred-
sedniki občinskih odborov Slovenske ljudske 
stranke (OO SLS) iz šaleškega in zgornjesavinj-
skega območja. Povabljene so bile tudi članice 
Slovenske ženske zveze pri SLS Zgornje Savinj-
ske doline, ki so bile na nedavnem kongresu te 
zveze v Majšperku zelo uspešne.

V NEKATERIH ODBORIH BOLJ, V DRUGIH MANJ 
AKTIVNI

Tokratno srečanje je vodila Maja Ažman, regij-
ska koordinatorka SLS. Predstavitev delovanja 
po posameznih občinskih odborih je pokazala, 
da so v OO Velenje zadovoljni z aktivnostjo, kar 
dokazuje tudi uspešna organizacija letošnjega 
tabora stranke v Velenju. Ob tem so izpostavili 
aktivno pomoč OO Šmartno ob Paki pri dogod-
ku. Ugotavljajo pa, da je v OO Šoštanj premalo 
aktiven, zato je predsedujoča predlagala, da se 
o tem v kratkem pogovorijo.

ZA VEČJO ANGAŽIRANOST V ZGORNJI 
SAVINJSKI DOLINI

Tudi prisotni predsedniki OO Zgornje Savinj-
ske doline so menili, da je aktivnost stranke v 
dolini nekoliko zamrla, zato pričakujejo, da jih 
bodo k večji aktivnosti in sodelovanju spodbudi-
le članice Slovenske ženske zveze pri SLS. Te so 
bile namreč na nedavnem kongresu Slovenske 
ženske zveze pri SLS v Majšperku zelo uspešne. 
Na volitvah vodstva stranke na nacionalnem ni-

voju je Lilijana Rakun postala podpredsednica 
ženske zveze pri SLS.

DEJAVNOST ŽENSK KOT SPODBUDA ZA OSTALE 
ČLANE 

Lilijana Rakun je prisotnim na srečanju v Lu-
čah predstavila svojo vizijo delovanja ženske 
zveze, ki temelji na sodelovanju z OO v dolini, so-
cialni pomoči ljudem v stiski in organizaciji ra-

znih akcij. Po živahni razpravi so navzoči podpr-
li aktivnosti, predvidene v naslednjem letu. To so 
poleg političnega delovanja predvsem razne ak-
cije, kot so Manj sveč za manj grobov, zbiranje 
šolskih potrebščin, okrogle mize na temo izbolj-
šanja kmetijstva na področju prehranske samo-
oskrbe, ponovna uvedba dualnega oziroma va-
jeniškega izobraževanja ipd.

Marija Lebar
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LOGARSKA DOLINA

Zimski pohod z baklami do osvetljene Rinke

Ob povratku v dolino so se pohodniki lahko okrepčali v koči Pod slapom. (Foto: Janez Bezovnik)Slap Rinka v soju luči (Foto: Janez Bezovnik)

Planinsko društvo Solčava je tretjo decembr-
sko soboto organiziralo vsakoletni zimski pohod 
z baklami. Obiskovalci so se sprehodili od Do-
ma planincev do slapa Rinka v Logarski dolini. 

Na zbirnem mestu je vsak pohodnik dobil pijačo 

dobrodošlice in baklo, ki je osvetljevala pot. Nočni 
pohod se je odvijal kot pravljično doživetje, njegov 
vrhunec pa je predstavljala osvetlitev slapa. 

Hladna zimska noč je privabila okoli 150 
mlajših in starejših ljubiteljev pohodništva. Ob 

povratku v dolino so se v koči Pod slapom poho-
dniki lahko okrepčali s čajem, kuhanim vinom in 
toplo malico. Prijetno druženje, ki ga je popestri-
la tudi glasba, se je nadaljevalo še dolgo v noč. 

TP

ODPRTJE RAZSTAVE FOTOGRAFIJ ČLANOV PLANINSKEGA DRUŠTVA NAZARJE

Z objektivom ujete lepote narave na ogled vse do marca

Obiskovalci odprtja razstave so si z zanimanjem ogledali izbranih trideset fotografij. 
(Fotodokumentacija Planinskega društva Nazarje)

Že nekaj let zapored člani Planinskega 
društva Nazarje 11. decembra, na mednarodni 
dan gora, pripravijo odprtje razstave fotografij, 
izbranih na društvenem foto natečaju, ki poteka 
preko leta. Naslov letošnjega razpisa je bil Umet-
nost narave v gorskem svetu. Na natečaju je so-
delovalo devetnajst amaterskih fotografov z 68 
posnetki.

IZBRANIH TRIDESET FOTOGRAFIJ PETNAJSTIH 
AVTORJEV

Zaradi večjega števila sodelujočih na nate-
čaju je planinsko društvo odprtje razstave le-
tos pripravilo v mali dvorani Doma kulture Na-
zarje, nato pa so razstavljena dela preselili v Mu-
zej Vrbovec, kjer bodo na ogled še vse do srede 
marca prihodnjega leta. Vsi sodelujoči so na od-
prtju prejeli priznanja za sodelovanje, komisija 
pa je za razstavo izbrala trideset fotografij pet-
najstih avtorjev. 

Fotografom, ki so jim uspela najbolje ocenje-
na dela, je komisija podelila eno veliko zlato pla-
keto, dve zlati plaketi, tri srebrne in eno bronas-
to. Odsek za varstvo gorske narave je avtorici, ki 
je še posebej sledila tematiki razpisa, podelil po-
sebno plaketo. Kot je povedal varuh gorske na-
rave pri društvu Marijan Denša, ki pripravlja vsa-

koletne foto natečaje, je razveseljiv podatek, da 
se je tokratnega natečaja udeležilo kar nekaj no-
vih in mladih članov društva.

PRIDRUŽENI MEDNARODNEMU FESTIVALU 
ALPSKE KONVENCIJE

Zbrane na odprtju razstave sta poleg Denše 
pozdravila tudi predsednik PD Nazarje Marjan 

Ostruh in direktorica Muzeja Vrbovec Nazarje 
Barbara Šoster Rutar. Gorski svet so obiskoval-
ci začutili tudi v melodijah pesmi, ki so jih zapele 
pevke kvinteta Sončnice, v večini članice planin-
skega društva. S prireditvijo se društvo že nekaj 
let zapored pridružuje mednarodnemu festivalu 
Alpske konvencije Brati gore.

Tatiana Golob



Savinjske novice št. 52, 30. december 201612

Kultura

BOŽIČNO-NOVOLETNI KONCERT GLASBENE ŠOLE NAZARJE

Z glasbo prižigali na tisoče iskric

Za vrhunec večera je poskrbel simfonični orkester Glasbene šole Nazarje s solistoma Petro 
Lamprečnik in Rokom Prušnikom. (Foto: Barbara Rozoničnik)

Lepim mislim in željam, ki potujejo v pred-
prazničnem času od ljudi do ljudi, se je pridru-
žila tudi Glasbena šola Nazarje z že tradicional-
nim božično-novoletnim koncertom. V kultur-
nem domu v Nazarjah so pred polno dvorano 
poslušalcev nastopili ansambli, projektni zbor in 
mladinski pihalni in simfonični orkester s solisti.

JUBILEJNO LETO ZA GLASBENO ŠOLSTVO
Letošnje leto je bilo za javno glasbeno šolstvo 

pri nas ob 200-letnici delovanja že samo po se-
bi jubilejno, svečano pa je nazarska glasbena 
šola leto zaključila s koncertom, ki je zazvenel 
hkrati tudi v počastitev prihajajočega dneva sa-
mostojnosti in enotnosti ter 25-letnice samostoj-
ne države. 

ORKESTRALNI DRUGI DEL KONCERTA
Na odru so se zvrstili ansambel harmo-

nik, kitarski ansambel in trio saksofonov. Slo-
vesnost večera je narasla z nastopom projek-
tnega zbora Glasbene šole Nazarje ob sprem-
ljavi orffovih inštrumentov, drugi del koncer-
ta pa je bil namenjen mladinskemu pihalne-
mu orkestru in simfoničnemu orkestru s sopra-
nistko Petro Lamprečnik in baritonistom Ro-

kom Prušnikom pod taktirko Stefana Garkova. 
Vodja koncerta je bila Eva Deban, za spremno 

besedo pa je poskrbela Urška Babič Kotnik, ki je 
obiskovalcem zaželela, da se ob prihajajočih 

praznikih povežejo v miru in radosti, spremlja pa 
naj jih glasba, ki ima moč, da združuje, širi mir 
in radost.

Barbara Rozoničnik

KONCERT MEŠANEGA PEVSKEGA ZBORA DRUŠTVA UPOKOJENCEV IN INVALIDOV MOZIRJE

Mlajši in starejši drug drugega bogatimo

Pevci in pevke Mešanega pevskega zbora društva upokojencev in invalidov Mozirje so prepevali o 
pomladi, ljubezni in penziji. (Foto: Marija Šukalo)

V Mozirju so s koncertom mešanega pevske-
ga zbora tamkajšnjega društva upokojencev in 
invalidov odprli teden upokojencev. Mozirskim 
pevcem in pevkam so se na odru kulturnega do-
ma pridružili mladinski pevski zbor Osnovne šo-
le Mozirje pod vodstvom Lijane Blagovič in vo-
kalna skupina Lastovke iz Velenja pod taktirko 
Tadeje Cigale. 

MLAJŠI IN STAREJŠI GREDO SKUPAJ
Pozdravne besede sta obiskovalcem nameni-

la župan Občine Mozirje Ivan Suhoveršnik in pred-
sednica društva upokojencev Marija Franko. Žu-
pan je v svojem govoru poudaril, da je prav, da je 
teden upokojencev zaznamovan s pogovori. »Na 
tak način je življenje bogatejše in srečnejše. Mlajši 
in starejši gredo skupaj. To je posebej vidno v dru-
žini, ki jo sestavljajo različne generacije, a boga-
to živi. Z odnosi in izkušnjami drug drugega osre-
čujemo.« Podobno je tudi v družbi, kjer starejši in 
mlajši drug drugega bogatimo. 

Marija Franko je predstavila aktivnosti, ki so 
se odvijale skozi ves teden pod naslovom Mla-
di in starejši skupaj smo srečnejši. 

POBUDE MLADIH IN IZKUŠNJE STAREJŠIH 
ENAKO POMEMBNE

Ni bilo torej naključje, da so koncert pričeli 
najmlajši s svojo igrivostjo. S programom, ki so 
ga pripravili pod vodstvom zborovodkinje Lijane 
Blagovič, so dokazali, da pobude mladih štejejo 

toliko kot izkušnje starejših.
Osrednji nastopajoči so bili pevci in pevke s 

»kilometrino« oziroma izkušnjami ter zgodba-
mi svojega življenja. Pevcem ni nikoli dolgčas in 
starost zanje ni nekaj, kar bi jih ustavilo. To so 
dokazali tudi v interpretaciji pesmi, ki so jih od-
peli pod taktirko Matjaža Železnika. 

Vokalna skupina Lastovke, ki deluje pod okri-

ljem Univerze za tretje življenjsko obdobje, je po-
segla v zakladnico narodnih in ponarodelih na-
pevov ter pesmi domačih in tujih avtorjev.

Dogodek pa je bil tudi priložnost za podelitev 
priznanj najzaslužnejšim članom upokojenske-
ga društva za njihovo prizadevno delo v društvu 
na različnih področjih. 

Marija Šukalo
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Rože in čarovnije (10)

Žaube in kadila
V Strgarjevem zapisu je tudi 

poglavje, ki opisuje »Žaube in ka-
dila«. Navaja: za vid, flajšter za vid, 
brinovo žaubo, oteklinsko žaubo, 
žaubo za leksirat, za vleč, za ra-
ne, flajšter za prisad, petlarsko ža-
ubo, žaubo za božjast, za garje, 
drugo za garje, tretjo za garje, kadi-
lo za oteklino, glidno kadilo, kadilo 
za vrat, kadilo za maternico, kadilo 
za sklenino, kadilo za prisad, kadi-
lo za šen, kadilo za oplatk in kadi-
lo za fluse. 

V posebnem poglavju je Strgar 
zbral še nasvete za zdravljenje 
tehle bolezni oziroma zdravstve-
nih tegob: kadar vranca boli, ka-
dar trebuh boli, za madrom (trebu-
šna bolezen), za mizerere (bluva-
nje blata), lušt za jest' nar'dit (ape-
tit), za žejo pregnat', tinktura za bo-
lečine in mrzlico, za bodne (zbada-
nje), za mizerbast (zlatenica), za 
flusen otok, za napad slabosti, za 
grižo in zaprtje, za zaprtje vode, za 
poštajno, za maternico, za vodeni-
co, če voda uhaja, če črevo od ko-
ga gre, bolečine v križu in kolenu, 
za vetrove, za vročino in mrzlico, 
za božjast več sort, za božji žlak in 
za mraz, če kri piša od zlate žile, za 
mlade ljudi, za fergift in kilo, za pro-
tin in spolovile, za glide, za krče in 
rane, različna zdravila, za opekli-
ne in bule, za raka, za fistlne in dru-
gačne pike.

Izrazje, ki ga je Strgar upora-
bljal, je v marsičem pozabljeno 
in zaradi tega različno tolmače-
no. Mnogih podobnih izrazov tu-
di številni raziskovalci ljudske me-
dicine pri nas niso zanesljivo raz-
tolmačili. 

V ločenem delu Strgar obravna-
va, verjetno kot nadaljevanje po-
glavja o zdravljenju bolezni, še te-
le primere: za prisad, šen in liša-
je, za gobe in divjo kost, za kač-
ji ugriz, od ženskega spola, od 
spoznavanja žile, gmajn mitlni 
(iz nemške popačenke Mittel – 

sredstvo) za vsako bolezen, stru-
pene rože, druga spoznanja in na-
vodila. 

Ob vsem tem velja zapisati še 
Strgarjeve uvodne misli. Skrajša-
no besedilo: »Te bukve jaz pripo-
ročim, preden njih moč in nuc po-
pišem z enim kratkim besedami, v 
katerih se tol'ko dobrih mitlnov naj-
de k zdravju tiga človeka. Le-te so 
skušene in poterjene od tiga časti 
in hvale vrednega Miklavža Lemeri, 
doctarja pariške apoteke in presta-

vljene iz francoskiga na nemško 
in potem iz nemškiga na sloven-
sko od Antona Košenina v Ljublja-
ni in prepisan spet že drugič k nu-
cu kmetiškim ludem kir hoče svoj-
ga zdravja v njih iskat' in se pofli-
sat, kir potim nauku si lahko vsak 
arznij za dober kup poskrbi in ven-
dar so glih tak' nucne kakor jih en 
drugi arcat dati zmore. Le za cajta 
se zdravit' kir včasi bolezen dolgo 
nastopa. In pa bolezen dobro poz-
nat' je potrebno de bi kej rabila arc-
nija nij nasproti …«

Bralci naj Strgarjeve misli in 
ugotovitve razumejo kot zelo po-
vedne, saj opisuje vire, o kate-

rih smo slabo obveščeni. Zato 
objavljamo ta del uvoda v nje-
gov zapis Zdravje bolnikov iz le-
ta 1866. 

Še tale odstavek je pomem-
ben: »Zopet ene in druge različne 
zdravile za vsako bolezen zmiša-
ne dobre in slabe, moram reč da 
vem kake kdor jih bo skusil bo ve-
dil, jaz pa sem le piso, okup pa so 
spravljene od vseh sort arcatov, 
starih in mladih, od daleč in blizu, 
prifanih in samoukov. Hvala Bogu 

ako ne potrebujemo takih kunštov 
je boljši, za firbec pogledat kakor 
pa za potrebo …« 

ZAPIS NEZNANEGA PISCA
V času mojega raziskovanja je 

bil najden v Ljubiji zapis o doma-
čem zdravilstvu neznanega pisca. 
Žal ni bilo mogoče ugotoviti, kdo je 
zbral recepture, ki so zelo zanimi-
ve: Nekaj njih bomo opisali. 

Nevarnost zadušenja
Če se ti vstavi kaka reč v grlu in 

te hoče zadušiti, primi se dobro za 
nos, da moreš dihati skozi usta, ne-
varnost je hitro odpravljena.

Če te grlo boli
Vzemi liter vode in jo dobro 

prekuhaj, nato deni vanjo dob-
ro žlico medu in zmešaj, pride-
ni za lešnik velik košček galuna, 
stolčenega v prah. Ko se zmes 
raztopi in ohladi, je primerna za 
grgranje.

Ako se ti zapre voda
Skuhaj na vinu metliko in pij gor-

ko. Tisto vino ti bo spet odprlo vo-
do. Ali pa skuhaj česna na vinu – 
tudi pomaga. Jej sladke mandelj-
ne, skuhaj na vino potonko in pij to 
zmes. Skuhaj na vodi svetega Jan-
ža rože (verjetno šentjanževke) in 
pij ta čaj.

Ako se ti gnoji v ušesih
Skuhaj rožmarina na vinu in še 

gorkega priveži na uho, ali pa deni 
v uho nekaj kapljic žganja, v kate-
rem je bil namočen hmelj.

Kako si izboljšamo tek
Zdravilo se pripravlja iz dete-

lje, bezgovih jagod, pelina in en-
cijana. Deni v dva litra vode in 
postavi na ogenj. Kuhaj toliko 
časa, da se vkuha na polovico, 
potem se precedi in pije po eno 
žlico pred vsakim obedom in ve-
čerjo.

Za revmatizem
Vzemi sveže jajce in ga deni v 

skodelico, napolnjeno z močnim 
jesihom. Približno v dveh dneh se 
lupina raztopi. Temu prilij nekoliko 
terpentinovega olja in s tem drgni 
boleča mesta.

Za rane iz katerih teče
Natrgaj bezgovega listja in ga 

skuhaj na jesihu, to naveži na ra-
no.

Za raka na prsih
Vzemi jabolka in izdolbi peške 

iz njih. Luknje napolni z mastjo in 
deni jabolka v ponev, da se v masti 
spečejo in stinstajo. Kadar so že 
mehka, jih zmešaj in napravi iz njih 
namaz, s katerim obkladaj rakas-
to mesto.

Ta zapis je očitno mlajši od že 
navedenih. To lahko sklepamo iz 
izrazja in pisanja v sodobni sloven-
ščini.

Nadaljevanje prihodnjič.

Nasvet iz Breznikove pratike, izdane v Celju leta 1791. 
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MOŠKI PEVSKI ZBOR KULTURNEGA DRUŠTVA MOZIRJE 

Slovesno obeležili pol stoletja petja

V drugem delu koncerta so pevci zamenjali garderobo in sedli za dolgo »gostilniško« mizo. 
(Foto: Benjamin Kanjir)

V sedanji zasedbi je zbora še vedno prepeva nekaj ustanovnih članov. (Foto: Benjamin Kanjir)

Moški pevski zbor Kulturnega društva Mo-
zirje je bil na pobudo domačih ljubiteljev pe-
tja ustanovljen leta 1966. Jubilej, pol stole-
tja skupnega prepevanja, so obeležili 16. de-
cembra na slavnostnem koncertu na odru 
kulturnega doma v Mozirju.

ANTONA ACMANA NASLEDIL ANTON PETEK
Anton Acman je zbor vodil celih 39 let, nato 

pa zaradi starosti in bolezni tega ni več zmogel. 
Pevci so k sodelovanju povabili novega zboro-
vodjo Antona Petka. Z njim so se dobro ujeli in 
nadaljevali s prepevanjem. 

Ves čas delovanja zbor goji predvsem ljube-
zen do slovenske ljudske pesmi. V njihovem re-
pertoarju so poleg teh tudi domoljubne, parti-
zanske, cerkvene in žalne pesmi. Zbor, ki ga da-
nes sestavlja štirinajst pevcev s povprečno sta-
rostjo 69 let, v zadnjem času veliko prepeva tu-
di na pogrebih.

POD VODSTVOM TANDEMA 
ŠULIGOJ-PETEK

Ko je bil Anton Petek zaradi bolezni nekaj ča-
sa odsoten, pevci niso počivali in so poiskali za-
časno zamenjavo. Na mesto zborovodja je sto-
pil Jani Šuligoj. Oba zborovodja sta se z zborom 
predstavila tudi na jubilejnem koncertu.

V prvem delu koncerta je na oder s pevci sto-
pil Šuligoj. Odpeli so osem pesmi. Za tem je za 
zapolnitev kratke pavze poskrbel Gašper Laznik 
s frajtonarico, pevci pa so v tem času zamenja-
li garderobo in se iz elegantnih oblek preoblek-
li v srajce ter sedli za dolgo »gostilniško« mizo. 
Temu ambientu primerno so nato tudi zapeli in 
nasmejali poslušalce v dvorani. V drugem delu 
jim je dirigiral Anton Petek, ki je poskrbel za izbor 
bolj hudomušnih pesmi.

ZASLUŽENA PRIZNANJA IN 
ZAHVALE

Ob tej priložnosti je za dolgoletno udejstvova-
nje vodja mozirske izpostave sklada za kultur-
ne dejavnosti Simona Zadravec podelila pev-
cem priznanja, Gallusove značke. Zbor je pre-
jel tudi zlato jubilejno priznanje. Predsednik KD 
Mozirje Matej Skornšek je še živečim ustanov-
nim članom podelil priložnostna priznanja. Po-
sebna plaketa je šla v roke predsednika zbora 
Franca Goltnika. 

Za popestritev dogodka, ki sta ga vodila Al-
bina Rajter in Aljaž Zadražnik, je pred pevskimi 
nastopi član zbora Franc Jurkovnik prebral par 
svojih hudomušnih pesmi. Za vztrajnost in obo-
gatitev prenekaterega občinskega dogodka je 
zahvalo dodal še župan občine Mozirje Ivan Su-
hoveršnik.

Benjamin Kanjir

NAMESTO OKTETA PEVSKI ZBOR
V sedanjem sestavu je še nekaj pevcev, ki so 

člani zbora od ustanovitve. Fantje so se pred 
petdesetimi leti zbrali z željo, da bi ustanovili ok-
tet. Na pomoč jim je priskočil zborovodja, pokoj-
ni Anton Acman iz Šmihela. 

Že pri preizkusu je ugotovil, da bo prave 
moške glasove za oktet težko zbrati, zato je 
predlagal ustanovitev moškega pevskega zbo-
ra. To ni bil tak problem, saj je bilo fantov z ub-
ranimi glasovi dovolj in želja po skupnem pre-
pevanju velika. Pod Acmanovo taktirko so za-
čeli prepevati. 

KAMORKOLI SO ŠLI, JE BILA PESEM 
Z NJIMI

Pevce je že od vsega začetka odlikovala disci-
plina, tako pri zbranosti na vajah kot pri točnosti 
udeležbe, zato je zborovodja z veseljem prednje 
polagal vedno nove in nove notne zapise. Reper-
toar pesmi, ki so jih prepevali od prvega nastopa 
ob dnevu žena že kar prvo leto, se je širil iz me-
seca v mesec. 

Nastopi so bili vse pogostejši, prepevali so 
povsod, kamor so jih povabili. Zbor je bil ude-
leženec mnogih občinskih prireditev, prepeva-
li so na revijah in izletih, ki so jih še dodatno 
povezovali. Kamorkoli so šli, je bila pesem z 
njimi. 
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GLASBENI VEČER V NOVI ŠTIFTI

Praznično decembrsko vzdušje z mladimi kulturniki

Nastopajoči so razveselili sokrajane in jim pričarali praznično vzdušje. (Foto: Štefka Sem)

Decembra šolarji podružnične šole v Novi 
Štifti, katerim se pridružijo tudi drugi izvajalci, z 
nastopom v dvorani kulturnega doma razvese-
lijo svoje sokrajane. Tako potrjujejo besede, da 
šola kraju daje poseben utrip. 

GLASBENO IN PLESNO NADARJENI ŠOLARJI
Šolski zborček pod vodstvom Eve Stvarnik in 

posamezniki so prireditvi dali praznični ton, saj 
so prepevali o praznikih in snežinkah, ki jih želj-
no pričakujejo, pa o dedku Mrazu, zimski tegobi 
– bacilih in še o čem. Izkazali so se tudi kot reci-
tatorji in plesalci.

Manjkal ni niti venček harmonikarjev, neka-
teri obiskujejo novoštiftno šolo, pridružili pa so 
se jim mladi talenti od drugod. Na odru so se 
predstavili Vid Poiškruh, Blaž Osolnik, Jani Lam-
prečnik in Klemen Lamprečnik. 

Super plesalci Sanja, Davor in Patrik Krznar 
Osolnik so publiko osvojili z drznimi plesnimi gi-
bi. Nastopile so tudi sestre Purnat - Vita, Jasna, 
Ema in Marta, ki so usklajeno zapele in zaigrale.

KRAJEVNIH TALENTOV NI MANJKALO
Tudi dekleta iz cerkvenega zborčka so redne 

gostje na domači prireditvi, letos pa se jim je 

pridružil kvartet fantov, ki so se poimenovali De-
teljica. Njihova solo točka, ko so ubrali dalmatin-
ske ritme, je navdušila poslušalce in slednji se 
prav gotovo veselijo novih pesmi, ki se jih bodo 
fantje naučili.

Predpraznični zaključek je pripadel še enim 

domačim talentom, ki osvajajo širšo Slovenijo, 
in sicer družinskemu ansamblu Mika Nas. V rit-
mih polk in valčkov so sokrajane popeljali v ve-
seli december. Misli o praznikih je z obiskovalci 
prireditve delila moderatorka Sara Gluk.

Štefka Sem

KVINTET SONČNICE

Pod vodstvom Katje Gruber do dveh priznanj

Kvintet Sončnice sestavljajo (z leve): Petra Lamprečnik, Eva Vačovnik, Manja Vačovnik, Klara Papež in 
Urška Bider. 

Kvintet Sončnice, ki ga vodi Katja Gruber, je za 
nastop na letošnjih Sozvočenjih prejel dve nag-
radi. Sozvočenja so cikel šestih regijskih priredi-
tev in finala v Slovenski filharmoniji, ki srednje-
šolske in odrasle zasedbe spodbuja k pripravi 
tematsko oblikovanih sporedov. 

PRIJAVA V ZADNJEM TRENUTKU
Sozvočenja potekajo vsako drugo leto, zbo-

rovodkinja Katja Gruber pa je na njih z meša-
nim pevskim zborom sodelovala že štirikrat. 

S Sončnicami je lansko leto nastopila na re-
viji malih vokalnih skupin v Šmartnem ob Pa-
ki in dosegla uvrstitev na regionalni nivo. To je 
pomenilo, da se lahko prijavljajo na regijska 
in tudi državna tekmovanja. Na pobudo selek-
torke Tadeje Vulc je kvintet Sončnice uredil za-
poznelo prijavo. V nekaj dneh so morale pev-
ke sestaviti kvaliteten spored, ki je odgovar-
jal temi tekmovanja. Za nastop na Sozvoče-
njih mora zbor na reviji predstaviti čim bolj za-

nimivo sestavljen tematsko zaokrožen spored 
po lastni izbiri. 

TEMATSKA ZAOKROŽENOST SPOREDA IN 
ZRELOST INTERPRETACIJE

Sporedu mora določiti kratek naslov za izbra-
no temo, program pa ne sme trajati dlje kot dvaj-
set minut. Rdeča nit je lahko slogovna oprede-
litev, skladateljsko ime, pesniško ime ali vsebi-
na skladb, ki je navznoter lahko komponirano 
in izvirno ljudsko večglasje ali priredbe ljudskih 
ali ponarodelih pesmi, oblika skladb, kot doda-
tne možnosti, pa so tudi operni zbori, humor v 
glasbi, muzikal in ostale zvrsti. Regijske koncer-
te spremljata po dva strokovna spremljevalca. 
Nastopov ne ocenita s številčno oceno, ampak 
komentirata tematsko zaokroženost sporeda in 
zrelost interpretacije.

NA SVETU SI, DA SAM SI SONCE
V Mežici je kvintet Sončnice, ki ga sestavljajo 

Petra Lamprečnik, Eva Vačovnik, Manja Vačov-
nik, Klara Papež in Urška Bider, prejel dve nagra-
di - finančno in »moralno«. Prva je bila nagrada za 
nakup strokovne literature v višini 200 evrov v le-
tu 2017, druga pa priznanje za zanimivo sestavo 
in obrazložitev sporeda. Njihova tema je bila Na 
svetu si, da sam si sonce. Obe priznanji sta jim bi-
li izročeni v Slovenski filharmoniji, 10. decembra, 
ko obeležujemo svetovni dan zborovske glasbe.

Irena Budna
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MEŠANI PEVSKI ZBOR DRUŠTVA UPOKOJENCEV IN INVALIDOV MOZIRJE

Pevci na obiskih v domovih za varstvo odraslih

Na obisku v domu za varstvo odraslih v Velenju (Fotodokumentacija DVO Velenje)

V začetku decembra smo pevci Mešane-
ga pevskega zbora Društva upokojencev in in-
validov Mozirje obiskali stanovalce domov za 
varstvo odraslih v Velenju, na Polzeli in v Gor-
njem Gradu. Naš namen je bil, da bi jih s krajšim 
koncertom razveselili in jim popestrili kakšno 
urico. 

Stanovalci so nas že nestrpno čakali, zbrani v 
večnamenskem prostoru in nas zelo lepo spre-
jeli. Nekateri so z nami tudi zapeli. Hitro smo na-
vezali stike in z njimi poklepetali o problemih, ki 
jih tarejo. Opazili smo, da se osebje v domovih 
zelo trudi, da bi se stanovalci kar najbolje poču-
tili. Zanje organizirajo najrazličnejše dejavnosti, 
da jim čas hitreje mine. 

Z nami so bili tudi mozirski podžupan Roman 
Čretnik, predsednica Društva upokojencev Mo-
zirje Marja Franko in predsednik Zgornjesavinj-
skega medobčinskega društva invalidov Mozir-
je Anton Gračner, ki so stanovalcem namenili 
nekaj vzpodbudnih besed in lepih želja ob priha-

jajočih božičnih praznikih in novem letu. 
Pred odhodom so nas prijazne delavke do-

ma pogostile in nas povabile, da jih prihodnje le-
to zopet obiščemo, kar smo z veseljem obljubi-

li. Odhajali smo s posebnim zadovoljstvom, da 
smo stanovalcem vsaj malce polepšali tisto po-
poldne.

Marija Venek

PREDPRAZNIČNI KONCERT NA REČICI OB SAVINJI

Talenti in »talenti« za špas od vrtca do zrelih let

Da imajo Rečiški pobi žametne glasove, je znano že nekaj časa, tokrat pa 
so dokazali tudi svoje plesne sposobnosti. (Foto: Marija Šukalo)

Kulturno društvo Rečica ob Sa-
vinji je v petek, 16. decembra, prip-
ravilo tradicionalni predpraznični 
koncert. Na odru rečiškega kultur-
nega doma se je zvrstilo kar 160 
talentov in »talentov« za špas od 
vrtca do zrelih let, ki so predstavili 
zanimive točke. 

NEPOGREŠLJIVA ŽIRIJA
Ker je imel zabavno-glasbeni 

dogodek pomenljiv naslov Rečica 
je talent, je bila na odru poleg mo-

deratorja Dejana Ikovica tudi žiri-
ja, ki so jo sestavljali rokerica Janja 
Cajner, pevsko glasbeni talent Fi-
lip Pfeifer in iskalka talentov – pred-
sednica kulturnega društva Mojca 
Štorgelj. 

NAJMLAJŠI PREBILI LED
Kljub temu, da so bili rdeča nit 

dogodka parodija, smeh in »nepo-
trebne« izjave žirantov, so bile toč-
ke dovršeno pripravljene. V uvodu 
je občinstvo uživalo v baletnih ko-

rakih najmlajših ple-
salk, ki jih vodi Alja Ka-
pun. Nič manj prisrčni 
niso bili vrtčevski otroci 
s svojimi recitacijami in 
pesmicami. 

REČIŠKI POBI 
PRESENETILI S 

PLESOM
Najštevilčnejši pev-

ski zbor osnovne šole 
je prepeval o zimi, sne-
gu in božiču. Navduši-
le so glasbene skupi-
ne Suška banda, Up N' 
Downs in Rečiški po-
bi. Slednji so obisko-
valce presenetili s ple-
som. Pripravili so na-
mreč baletno koreogra-
fijo ob pomoči Alje Ka-
pun. Čarodej Amadej je 
z asistentko Tinko izve-
del magični trik, »kot ga 
svet še ni videl«, duo Nikad čuo s 
petimi člani pa je zbudil pozornost 
z zanimivim nastopom in nevsak-
danjimi instrumenti. 

REČICA OB SAVINJI RES IMA 
TALENT

Večer glasbe, petja, plesa in 
smeha je dokazal, da Rečica ob 

Savinji res ima talent, ki se prič-
ne razvijati že v rosnih otroških 
letih in se neguje preko osnov-
ne šole in mladosti, da lahko v 
zrelih letih vse do pozne jeseni 
kar največ prispeva širši skup-
nosti. 

Marija Šukalo

Občinstvo je uživalo v baletnih korakih 
najmlajših plesalk, ki jih vodi

 Alja Kapun. 
(Foto: Marija Šukalo)
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LUČ MIRU IZ BETLEHEMA NA LAZAH

Brez Tebe me zebe

Luč oznanja sporočilo miru in povezanosti med narodi ter sprejemanje 
različnosti. (Foto: Marija Šukalo)

Kot že vrsto let doslej so tudi le-
tos člani Taborniškega društva 
Rod Sotočje Nazarje na svojem 
tabornem prostoru od mozirskih 
skavtov sprejeli luč miru iz Betle-
hema. Dogodek so v torek, 20. de-
cembra, s kulturnim programom 
obogatili pevci I-zborčka nazarske 
osnovne šole.

Dobrodelna akcija Luč miru iz 
Betlehema poteka že več kot dve de-
setletji in pol, plamen luči pa oznanja 
sporočilo miru in povezanosti med 
narodi ter sprejemanje različnosti. 
Poslanico sta letos prebrali tabornici 
Anja Ugovšek in Cindy Tkavc. 

LE KDO SI NE ŽELI TOPLEGA 
OBJEMA …

»Le kdo si ne želi toplega obje-
ma in stiska roke ali vsaj tople be-
sede? Luč miru je luč topline in ve-

selja, zato jo ponesimo bližnjim, 
sosedom in tistim, ki so sami, ki ni-
majo svojcev. Dajmo jim vedeti, da 
v teh prazničnih dneh niso sami,« 
sta med drugim dejali Anja in Cin-
dy. Geslo letošnje poslanice Brez 
Tebe me zebe apelira na vse, da 
naj ljudje ne trpijo v mrazu. Prav ta-
ko ni potrebe, da jih zebe, saj jim 
lahko damo košček sebe.

PROSTOVOLJNI PRISPEVKI ZA 
DOBRODELNE NAMENE

Ob zaključku programa so ta-
borniki obiskovalcem postregli s 
toplimi napitki, starešina Zvonka 
Zakrajšek pa je vsem udeležen-
cem dogodka zaželela vse dobro 
v novem letu. Prostovoljni prispev-
ki, ki so se nabrali ob delitvi lučk, 
bodo šli v dobrodelne namene.

Marija Šukalo

Mobilni 
korenček 

Katka iz Gornjega Grada 
se je pri pospravljanju pri-
delkov z vrta srečala tudi 
z korenčkom, ki je kar sam 
»prišel« iz zemlje.

Katarina Ugovšek

PREDSTAVITEV ZGOŠČENKE DARKA ATELŠKA NA REČICI OB SAVINJI

Skladbe z različnimi 
zgodbami

Darko Atelšek je najbolj zvestim poslušalcem zgoščenko tudi podpisal. 
(Foto: Marija Šukalo)

Kulturno društvo Rečica ob Sa-
vinji je pripravilo predstavitev zgoš-
čenke Darka Atelška Savinja po-
je pesmi moje. Z avtorjem in har-
monikarjem se je v Medgen bor-
zi v sredo, 14. decembra, pogo-
varjal njegov sin Marko, obiskoval-
ci pa so lahko slišali tudi nekatere 
skladbe.
ZGOŠČENKA OB DVEH JUBILEJIH

Za izpeljavo projekta so se po 
Markovih besedah odločili zara-
di dveh jubilejev, in sicer petih de-
setletij glasbenega ustvarjanja in 
Daretove sedemdesetletnice, ki jo 
je praznoval konec oktobra. Zgoš-
čenka je nastala v zahvalo vsem 

tistim, ki so ga spremljali na njego-
vi glasbeni poti in bili del njegove 
ustvarjalne ekipe. Na zgoščenki je 
27 sklad, ki imajo različne zgodbe 
in so nastale v različnih obdobjih. 

BOGATA ATELŠKOVA GLASBENA 
KARIERA

Tako je moč slišati skladbe, po-
snete z družinskim ansamblom, z 
ansamblom Darka Atelška in an-
samblom Veseli Drenovci. Sicer pa 
je Dare vodil še pevski zbor in bil or-
ganist v domači farni cerkvi. Z nje-
govo pomočjo so se številni Zgor-
njesavinjčani naučili igranja har-
monike. 

Marija Šukalo



Savinjske novice št. 52, 30. december 201618

Voščila, Oglasi



Savinjske novice št. 52, 30. december 2016 19

Organizacije

SREČANJE STAREJŠIH OBČANOV V NAZARJAH

Ideja o dnevnem centru za 
starostnike dozoreva

Družabnega srečanja v Nazarjah se vedno udeleži veliko število 
starostnikov. (Foto: Marija Šukalo)

V Nazarjah so se v soboto, 17. 
decembra, srečali starostniki, ki 
so dopolnili sedemdeset let in več. 
Družabno srečanje v osnovni šo-
li sta pripravila Krajevni odbor Na-
zarje in turistično društvo. Za raz-
vedrilo so poskrbeli osnovnošolci s 
kulturnim programom.

KROŽIŠČE NAJVEČJI DOSEŽEK 
LETA 2106

Pozdravne besede je v imenu 
organizatorjev udeležencem na-
menil predsednik KO Nazarje Ivan 
Turk in jim zaželel vse dobro v pri-
hajajočem letu. Župan Občine Na-
zarje Matej Pečovnik je izpostavil 

dosežke letošnjega leta, med kate-
re vsekakor sodi krožišče, ki ga bo-
do dokončali prihodnje leto. 

POSLUH ZA STAREJŠE
V nadaljevanju je Pečovnik pove-

dal, da razmišljajo o dnevnem cen-
tru za starejše občane. Kako takšen 
center deluje, si je ogledal na Pri-
morskem in se nad konceptom nav-
dušil. »Kot občina vam radi prisluh-
nemo in vam pomagamo rešiti va-
še težave. Včasih je dovolj že pogo-
vor in se rešitev najde brez velikih 
sredstev,« je zaključil župan in ude-
ležencem voščil lepe praznike. 

Marija Šukalo

VESELI DECEMBER V LEPI NJIVI

Glasbeno in igralsko obarvan 
program

Leponjivski kulturniki so za razvedrilo obiskovalcev pripravili dva kratka 
skeča. (Foto: Primož Vajdl)

Člani Kulturnega društva Le-
pa Njiva že več let zapovrstjo v 
času božično-novoletnih prazni-
kov pripravijo bogat kulturni pro-
gram. V letošnjem letu se je ta 
odvijal na sobotni večer, 17. de-
cembra. 

DOBRA GLASBA IN ZABAVNI 
SKEČI

Predstavili so se domači glas-
beniki in člani gledališke skupine 
tamkajšnjega kulturnega društva. 

»Smej se, kadar je le mogoče, saj 
je smeh poceni zdravilo,« so bi-
le besede, s katerimi je obiskoval-
ce pozdravila povezovalka veče-
ra Mojca Hrastnik. V ta namen so 
leponjivski kulturniki pripravili dva 
kratka skeča. Med skečema so se 
na odru predstavili mladi glasbe-
niki Grega Kumer na harmoniki in 
brata Gašper ter Matic Laznik na 
harmoniki in baritonu.

Primož Vajdl

NOVOLETNO SREČANJE ČLANOV DRUŠTVA UPOKOJENCEV NAZARJE

Če stopimo skupaj, smo lahko zelo uspešni

Predsednica Društva upokojencev Nazarje Vera Pečnik (stoji) je članom 
zaželela vse dobro v prihajajočem letu. (Foto: Marija Šukalo)

Društvo upokojencev Nazarje 
ostaja zvesto tradiciji. Že vrsto 
let se člani srečajo na družab-
no-zabavnem popoldnevu ob 
zaključku leta. Tako so se tu-
di letos zbrali na Venišah in ob 

zvokih harmonike zapeli in za-
plesali. Za popestritev sreča-
nja je poskrbela njihova kultur-
niška sekcija pod vodstvom Ane 
Škotnik, ki je pripravila zabavni 
program.

ZA IZBOLJŠANJE KVALITETE 
ŽIVLJENJA UPOKOJENCEV

V uvodu so udeležence pozdravi-
li predsednica društva Vera Pečnik, 
župan Občine Nazarje Matej Pečov-
nik in predsednica Krajevnega od-
bora Kokarje Andreja Zupan. Peč-
nikova je članom zaželela vse dob-
ro v prihajajočem letu in predstavi-
la nekatere aktivnosti, ki jih vodi zve-
za društev za izboljšanje kvalitete 
življenja upokojencev. Pečnikova je 
namreč tudi podpredsednica zveze 
društev upokojencev. V svojem go-
voru je omenila še načrte občine za 
dnevni center za starejše.

TEŽKO PONOVLJIVO LETO
O delu občine in smernicah za 

prihodnje leto je spregovoril župan 

Matej Pečovnik, ki je mnenja, da 
bodo težko ponovili tako uspešno 
leto, kot je bilo letošnje. Kljub temu 
verjame, da bodo uspeli realizirati 
zastavljene načrte. 

»Če stopimo skupaj, smo lahko 
zelo uspešni,« je med drugim po-
udaril Pečovnik in pohvalil prosto-
voljce, ki skrbijo za tiste, ki so po-
moči potrebni.

UPOKOJENCI GENERACIJA, KI 
DAJE

Da so člani društva upokojencev 
generacija, ki daje, je menila Andre-
ja Zupan, saj se iz izkušenj starejših, 
ki so si jih nabrali v času aktivnega 
ustvarjanja, lahko marsikaj nauči-
mo, če jim le znamo prisluhniti.

Marija Šukalo
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DRUŠTVO UPOKOJENCEV LJUBNO OB SAVINJI

Gonilo prostovoljcev čut do starejših

Ljubenski prostovoljci so se zbrali z namenom, da prisluhnejo poročilu o delu in delijo izkušnje. 
(Foto: Štefka Sem)

Ljubenski upokojenci so se v projekt Starejši 
za starejše vključili pred tremi leti. Pod vodstvom 
Milana Maranška je letos trinajst prostovoljcev 
krepko preseglo plan. Opravili so kar 526 obi-
skov občanov, starejših od 69 let pa je v občini 
326. Po uspešnem delu so se decembra zbrali v 

prostorih društva, kjer so ob prigrizku prisluhnili 
poročilu koordinatorja in delili izkušnje.

OSAMLJENOST JE POGOSTA BESEDA
Po besedah Milana Maranška so vsakega ob-

čana s seznama starejših od 69 let obiskali vsaj 
enkrat, kar nekaj pa jih je, ki so bili deležni več 

obiskov. Prostovoljci namreč ugotavljajo, da je 
med starejšimi zelo prisotna osamljenost in so 
zelo veseli obiskov. Pogovor in druženje mno-
gim pomenita zelo veliko, zato prostovoljci ne 
pomišljajo, ko se pri kom ustavijo večkrat v letu. 
Gonilo prostovoljcev je tudi želja po tem, da čim 
več ljudi ostane v svojem domačem okolju, da 
jim ni potrebno oditi v domove starejših. 

STALNA POMOČ PETIM OBČANOM
Kot je povedal Maranšek, se nekateri starejši 

počutijo še zelo dobro in jim je obisk prostovolj-
cev tako rekoč odveč. Zato več časa namenijo 
tistim, ki sami težko skrbijo zase. Petim ljudem v 
občini nudijo stalno pomoč v obliki dostave kosi-
la ali pa jim nudijo drugačno pomoč. 

KORISTNO IZOBRAŽEVANJE
V prihodnjem letu bodo prostovoljci pos-

lušali predavanje o nasilju nad starejšimi. 
Čeprav tega med obiski niso zasledili, prav 
tako ne velikega materialnega pomanjkanja, 
jim vsako izobraževanje koristi. Zelo so ve-
seli, da se je v domačem okolju našlo podje-
tje, ki jim je namenilo finančno pomoč, saj s 
sredstvi, ki jih dobijo od Zveze društev upoko-
jencev Slovenije, ne pokrivajo niti potnih stro-
škov.

Štefka Sem

BOŽIČNI BAZAR V MOZIRJU

Tudi na novi lokaciji odličen obisk

Gasilci so otrokom nudili palačinke in čaj, starejši pa so se lahko okrepčali s kozarcem kuhanega 
vina. (Foto: Katarina Alič Čretnik)

V božičnem času Društvo prijateljev mladi-
ne Mozirje v sodelovanju s Prostovoljnim gasil-
skim društvom Mozirje organizira Božični bazar. 
Letos je potekal tretji vikend v decembru, z mo-
zirskega trga pa so ga preselili v Loke, na parki-
rišče pred restavracijo Gaj. V dveh dneh je stojni-
ce obiskalo ogromno število ljudi.

NA VOLJO IZDELKI ZA BOŽIČNA DARILA
Peti Božični bazar je tako kot vsa leta poprej 

obiskovalcem ponudil pestro ponudbo. Na šte-
vilnih stojnicah so posamezniki razstavljali roč-
no izdelane izdelke, ki so primerni kot darilo v 
prazničnih dneh. Poleg njih so imeli svojo stoj-
nico tudi mozirski skavti, kjer so gostje bazarja 
lahko dobili betlehemsko luč miru. Na nedeljski 
večer se je zbranim pridružil še Božiček.

STOJNICO POSTAVILI TUDI GASILCI
Mozirski gasilci že vse od začetka sodelujejo 

kot soorganizatorji, zadnja tri leta pa imajo tudi 
svojo stojnico. Na njej otrokom pečejo palačinke 
in kuhajo čaj, starejši pa se lahko okrepčajo tu-
di s kozarcem kuhanega vina. Tudi letos je bilo 
moč kupiti skodelice z njihovim logotipom. Zbra-
ni izkupiček bodo namenili nakupu nove gasil-
ske cisterne. Kot je povedal predsednik PGD Mo-
zirje Roman Čretnik mlajši, se aktivnosti v zvezi 

z nakupom gasilske cisterne za letošnje leto po-
časi zaključujejo. Pripravljajo še silvestrovanje, 
ki bo potekalo pred gasilskim domom.

NOVA LOKACIJA DOBRA POTEZA
Predvsem zaradi božične bajke, ki se odvija 

v Mozirskem gaju, se je nova lokacija izkazala 

za dobro potezo. Zato ni čudno, da je med orga-
nizatorji vzniknila ideja, da bi prihodnje leto ba-
zar potekal celoten december v neposredni bliži-
ni Mozirskega gaja. S tem bi se zagotovo pove-
čal tudi interes ponudnikov na stojnicah. 

Primož Vajdl
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ŽIVE JASLICE V LUČAH IN NA REČICI OB SAVINJI

Ne zapirajmo srca pred tistimi, ki prosijo za pomoč

Sporočilo uprizoritve živih jaslic na Rečici je bilo, da potrebujemo luč za 
spremembe.

V Lučah je pri projektu živih jaslic sodelovalo več kot dvajset akterjev. 

Začetki jaslic segajo v igranje 
božičnih iger, ki so jih od srednjega 
veka dalje uprizarjali po cerkvah. 
Tudi žive jaslice so zbirka čudovi-
tih variacij na čudež božiča. V bi-
stvu so zbirka doživljanj različnih 
ljudi, ki jih povezuje temeljno vodi-
lo betlehemskega začetka. 

S SKRIVNOSTJO JEZUSOVEGA 
ROJSTVA POVEZALI MLADE 

Omenjenega koncepta so se 
držali tudi mladi v Lučah, ki so na 

Hočevarjevih njivah pripravili sve-
topisemsko zgodbo. Igro so prika-
zali na sveti večer in na štefanovo. 

»S to predstavo smo želeli lju-
dem ob božiču približati skrivnost 
Jezusovega rojstva na malo dru-
gačen način, poleg tega pa je tu 
prisotna povezanost med mladi-
mi iz lučke in solčavske občine. Pri 
vsem skupaj aktivno sodeluje tudi 
naš župnik Viki Košec in sodelav-
ci župnije, da se celoten dogodek 

lahko izpelje,« je povedal vodja pro-
jekta Tomi Vavdi.

S SPREMINJANJEM NAS SAMIH 
SE BO SPREMENIL TUDI SVET
V rečiškem turističnem društvu 

je postavljanje živih jaslic že tradi-
cija. Letos so jih v opuščenem ka-
mnolomu v Dol-Suhi na božič obo-
gatili pevci vokalne skupine Rečiš-
ki pobi. Po besedah vodje projek-
ta Vinka Jeraja je sporočilo božič-
ne noči predvsem v dejstvu, da pri 
problemih, ki nas tarejo, ne obupa-

mo. »Tudi življenje v težavah in pre-
izkušnjah je smiselno, da ga živi-
mo. Zatorej ne zapirajmo vrat srca 
pred tistimi, ki trkajo in nas prosijo 
pomoči,« je med drugim povedal 
Jeraj, prepričan, da svet potrebu-
je spremembe. »Spremenil pa se 
bo samo takrat, če se bomo spre-
menili tudi mi sami. Da bi se mog-
li spremeniti, potrebujemo luč, prav 
takšno, kot je na božični večer vsto-
pila v spokojno noč.«

Tekst in foto: Marija Šukalo

BOŽIČNI KONCERT V ŠMIHELU NAD MOZIRJEM

Duh božiča zavel v pesmi in besedi

Na začetku koncerta je nastopil cerkveni mešani pevski zbor pod vodstvom Tonija Acmana. 
(Foto: Barbara Rozoničnik)

Tradicionalni božični koncert 
v cerkvi sv. Mihaela v Šmihelu 
nad Mozirjem iz leta v leto priva-
bi več poslušalcev, saj ponuja bo-
gat glasbeni program domačih in 
gostujočih glasbenikov. Za uvod v 
praznični večer je tokrat zadonela 

pesem Bel božič v izvedbi cerkve-
nega mešanega pevskega zbora 
Šmihel. 

ZADONELE TUDI NEDAVNO 
OBNOVLJENE ORGLE

Zbor vodi Toni Acman, brez ka-
terega tudi sicer ne mine nobe-

na glasbena prireditev v Šmihelu. 
Nato so se predstavili otroci po-
družnične osnovne šole Šmihel z 
učiteljico Zalo Acman in prav ta-
ko domačinke sestrice Vodovnik. 
Na orgle je zaigrala Ana Mavrič iz 
Gornjega Grada, nastopil je naro-

dnozabavni ansambel Kratek stik 
in že uveljavljena pevka Saša Za-
mernik. 

Za ljubitelje acappella glasbe 
je poskrbela štiričlanska skupina 
Eros, zborovodja in organist To-
ni Acman pa je pričaral svečano 
vzdušje z Bachovo Toccato na ne-
davno obnovljenih orglah. 
KJER ODMEVA PESEM, STA DOMA 
DOBRA VOLJA IN PRIJATELJSTVO

Ko si nekaj dovolj močno želiš, 
to tudi uresničiš, si je dejala Albina 
Rajter in pri svojih štiridesetih prvič 
zapela pred občinstvom. S pesmi-
jo Pobereš me je zaokrožila večer, 
ki je še enkrat potrdil, da kjer odme-
va pesem, sta doma dobra volja in 
prijateljstvo. 

Skozi koncert sta poslušalce s 
spremno besedo vodila Albina Raj-
ter in Boštjan Goličnik ter se ob kon-
cu v imenu Kulturnega društva Rov-
tar zahvalila vsem nastopajočim.

Barbara Rozoničnik
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

LJUBNO OB SAVINJI

Že odštevajo do 11. 
februarja

Ženski smučarski skoki so letošnje leto »po-
leteli med zvezde«. Na dveh tekmah na Ljub-
nem ob Savinji je 20 tisoč ljudi navdušeno poz-
dravilo tri slovenske stopničke in prvo sloven-
sko zmago. 

11. in 12. februarja 2017 se na Ljubnem obe-
ta šesta predstava vražjih Slovenk. Sezona se 
je že začela in naše so odlično pripravljene na 
nove izzive. Organizatorji zato že sedaj vabi-
jo, da si Zgornjesavinjčani 11. in 12. februar re-
zervirajo za ogled tekem svetovnega pokala v 
smučarskih skokih za ženske: »Letos smo sko-
čili do neba. Prihodnje leto bomo leteli še viš-
je!«

KF

ODBOJKARSKI KLUB MOZIRJE

Pred novim letom še ena zmaga

Mozirjanke so se z zmago utrdila na petem mestu prvenstvene lestvice. 

Mozirske odbojkarice, ki igrajo v 2. DOL 
vzhod, so tekmovalno sezono odlično začele, 
zagona pa jim še kar ne zmanjka. Zadnje letoš-
nje srečanje so odigrale v domači dvorani. Tok-
rat so premagale gostje iz ŽOK Ljutomer. 

Gostujoče igralke so bile pred tem obraču-
nom mesto višje na prvenstveni lestvici kot Mo-
zirjanke, razlika med njimi pa osem točk. Na-
videzna izenačenost na lestvici je obetala za-
nimiv in napet dvoboj ekip brez izrazitega fa-
vorita.

UMIRJEN ZAČETEK TEKME
Tekma se je pričela umirjeno. Za odtenek bolj-

ša je bila igra domačink, ki so počasi, a vztraj-
no nabirale točke. Tokrat ni bilo toliko napak pri 

servisu kot v preteklih srečanjih. Natančno mer-
jene so bile tudi žoge čez mrežo. Prvi set se je 
končal s 25:16. 

POVRATEK LJUTOMERČANK
Drugi set je ponudil podobno sliko, končal pa 

se je s 25:22. Da pa ne bi šlo vse preveč gladko, 
so se Ljutomerčanke v tretjem setu pričele uspe-
šneje upirati. Kljub temu nobeni ekipi ni uspelo 
uiti za več kot točko ali dve, razen tik pred kon-
cem, ko Mozirjankam nikakor ni šlo. Rezultat: 
25:21 za Ljutomer. 

ODLIČEN ZAKLJUČEK
V četrtem setu je domači trener Tomaž Ma-

rovt umiril igralke. Navijači so se bali, da se 

bo ponovil že nekajkrat viden scenarij, ko so 
po dveh dobljenih setih domače igralke po-
polnoma popustile. K sreči ni bilo tako. Mo-
zirjanke so odločno pričele četrti set. V nobe-
nem trenutku ni bilo dvoma o zmagovalcu, 
saj jim je uspela domala vsaka poteza. Sledil 
je le še zaključek, ko so morale gostje prizna-
ti premoč domačink. Set se je končal s 25:16, 
skupno torej 3:1. Nova zmaga je Mozirjanke 
utrdila na petem mestu, dve točki pred Bra-
slovčami. 

Benjamin Kanjir

• OGENJ V DIMNIKU
Solčava: 21. decembra ob 20. uri so se v Solčavi vnele saje v dimni-

ku stanovanjske hiše. Gasilci PGD Solčava so počakali, da so saje do-
gorele, in pregledali okolico dimnika.

• OSEBNO VOZILO NA STREHI
Mozirje: 22. decembra ob 15.12 je na Cesti na Rožnik v Mozirju vo-

znik z osebnim avtomobilom zapeljal s cestišča, pri tem se je vozilo 
prevrnilo na streho. Posredovali so gasilci PGD Nazarje, ki so zavaro-
vali kraj nesreče, odklopili akumulator na vozilu, očistili cestišče razli-
tih tekočin in vozilo postavili nazaj na cestišče. Nato so nudili pomoč 
policistom in reševalcem. Slednji so oskrbeli poškodovano osebo in jo 
prepeljali v nadaljnjo oskrbo v celjsko bolnišnico.

• VLOM V STANOVANJSKO HIŠO
Rečica ob Savinji: 23. decembra so v popoldanskem času policisti 

prejeli obvestilo o vlomu v stanovanjsko hišo na Rečici ob Savinji. Ne-
znani storilec je v času tedna dni pred tem vlomil v stanovanjsko hišo, 

iz katere je ukradel orodje. Nastala je materialna škoda, ki znaša oko-
li 500 evrov.

• TRČIL V DREVO
Zgornje Pobrežje: 23. decembra ob 21.41 je v naselju Zgornje Pob-

režje voznik z osebnim vozilom trčil v drevo. Gasilci PGD Nazarje so 
zavarovali kraj nesreče, odklopili akumulator in očistili cestišče razlitih 
motornih tekočin. Pomagali so policistom in reševalcem, ki so poško-
dovano osebo oskrbeli in jo prepeljali v nadaljnjo oskrbo v bolnišnico.

• ZAGORELA SUHA TRAVA
Rovt pod Menino: 24. decembra ob 13.55 je v Rovtu pod Menino pri 

cerkvi sv. Jošta zagorela suha trava na površini okoli 700 kvadratnih 
metrov, ogenj pa se je razširil še na kup zloženih desk. Posredovali so 
gasilci PGD Tešova in Vransko, ki so požar omejili in pogasili.

Policisti Policijske postaje Mozirje želijo vsem občanom mirne in 
prijetne praznike ter srečno, uspešno in varno leto 2017!
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Naročniki Savinjskih novic
imajo 15% POPUST pri objavah 

zahval in čestitk.

Niti zbogom nisi rekla,
niti roko nam podala,
tiho in mirno si zaspala,
v naših srcih vedno boš ostala.

Zapustila nas je draga
teta in sestra

Jožefa FAŠUN
22.9.1936 – 23.12.2016

Vsi njeni

Bila si skrbna in
vztrajna v življenju – 
junaška v zadnjem trpljenju.

ZAHVALA

Jožefa KRIVEC 
roj. Slapnik

10.4.1929 – 15.12.2016

Zahvala vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti in stali ob strani v 
njeni bolezni.

Žalujoči vsi njeni

Mama,
stvarnik je tvoj večni plačnik,
mi smo ti lahko samo hvaležni 
za življenje in za vse, kar si nam dala ...
                                                                       Ivko

V SPOMIN

Ana SOVINŠEK
rojena Žerovnik

19.4.1921 – 29.12.2015

V teh dneh mineva leto dni, odkar mame več ni.
Hvala vsem, ki se jo spomnite.

Vsi njeni 

Matična kronika za mesec 
november 2016

SMRTI:
1. Lenko Jožefa iz Zavodic
2. Fedran Hilda iz Bočne
3. Bajrič Jože iz Nove Štifte
4. Gregorc Ana iz Lepe Njive
5. Nareks Jože iz Savine
6. Sedovšek Neža iz Brezja
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VAŽNO, DA JE UBRANO
Vsestranski glasbenik, pevec, dirigent, igralec in še kaj Jani Šuli-

goj, ki izhaja iz znane glasbene družine, si je omislil dom nad Prese-
ko. Ljubi jo, je nekoč dejal, ko je kupil staro kmetijo, prav tako pa lju-
bi tudi mozirske pevce. Na jubilejnem koncertu je dirigiral vsakemu 
pevcu posebej, predsedniku zbora Jožetu Goltniku (v ozadju) je ob-
časno namignil tudi z nosom. Važno je, je izjavil za javnost, da se ub-
rano sliši, kako je videti pa je običajno skrb fotografov.

RAZLIČNA POGLEDA
Glasbeni talent Filip Pfeifer, žirant na prireditvi Rečica je talent: 

»Kaj pravita, moji dami, bodo med nastopajočimi tudi vroča dekle-
ta? Če jih ne bo, se bom zadovoljil z globljim pogledom v tvoj dekol-
te, Janja.« 

Rokerica Janja Cajner, žirantka na prireditvi Rečica je talent (le-
vo): »Jaz o tem ne razmišljam, zame je talent vsak tisti, ki uspe plju-
niti bika med roge, pri tem pa zapeti kak rokerski komad.«

RAZSVETLJEVAL BI SVET
Ljubiteljska dramska igralca Kulturnega društva Lepa Njiva Lovro 

Podvratnik (levo) in Anže Goličnik sta se v skeču preoblekla v smre-
ki in razmišljala, kako bi se njuno življenje odvijalo, če bi bila drevesi. 
Ko je Lovro zasanjano začel govoriti o tem, da bi kot smreka rad, da 
iz njega naredijo jadrnico, da bi razsvetljeval svet, ga je Anže podu-
čil: »Če bi rad razsvetljeval svet, bi moral postati kandelaber.«

(Foto: JM)

(Foto: MŠ)

(Foto: PV)
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 1. številki SN

2017

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

MLADINSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Sašo Dolenc: Od genov do zvezd; 
Osupljive zgodbe iz sveta znanosti

Sašo Dolenc je fizik in filozof, ki 
že dolgo poljudno piše o znano-
sti. Tokrat je napisal zabavno knji-
go, namenjeno najstnikom, v ka-
teri sega na različna znanstvena, 
tudi psihološka področja. Zbirka 
zgodb s številnih področij moder-
ne znanosti razkriva veliko zanimi-
vih zgodb. Od tega, kako smo Slo-
venci zasnovali kitajski internet, v 
čem se ljudje razlikujemo od živa-
li, kako veliko je vesolje, kako doma 
vzgojiti genija …

Knjiga se sklene z zgodbo o Ste-
vu Jobsu, ki je živel po načelu, kot 
da je vsak njegov dan zadnji, kar 
ga je spodbudilo, da je ves čas po-
čel samo tisto, kar se mu je zdelo 
najpomembnejše.

Za tokrat predstavljeno knjigo je 
Sašo Dolenc letos prejel priznanje 
zlata hruška za izvirno slovensko 
mladinsko poučno knjigo.
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Petek,
30. december

ob 11.00. Hotel Plesnik v Logarski dolini
Aktivnosti v naravi s Francijem Podbrežnikom
ob 16.00. Center Rinka Solčava
Vodeni ogledi v Solčavi
ob 17.00. CDM Rečica ob Savinji
Izdelava škratovih pokrival s Katarino Tiršek in člani 
kulturnega društva
ob 18.00. Kulturna dvorana Luče
Lučki Amerikanci - zgodovinsko predavanje 
Metoda Rosca
ob 18.00. Solčava
Novoletni koncert The Moonlighting orchestra 
z gosti

Sobota,
31. december

ob 20.00. Gasilski dom Mozirje
Silvestrovanje z gasilci in ansamblom Falant
ob 21.00. Trg na Rečici ob Savinji
Silvestrovanje s skupino Duo mix in ognjemetom

Nedelja,
1. januar

ob 10.00. Hotel Plesnik v Logarski dolini
Tržnica z domačimi lokalnimi izdelki

 Ponedeljek,
2. januar

ob 8.00. Pri postaji nihalke v Žekovcu
Tradicionalni vzpon na Mozirsko planino

Torek,
3. januar

ob 9.00. Pred Domom kulture v Nazarjah
Pohod DU Nazarje po rečiški planinski poti - II. del
ob 10.00. CDM Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka

Sreda,
4. januar

ob 9.00. Kulturni dom Mozirje
Zeliščarski pomenki Društva zeliščarjev Šipek
ob 17.00. CDM Rečica ob Savinji
Ura pravljic z ustvarjalno delavnico

Četrtek,
5. januar

ob 17.00. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Goljata čakam

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa os-
tala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in 
poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	LED	TELEVIZORJI,	TELEMACH		IN	TOTAL	TV	
PAKETI
- Prodaja in servis LED TELEVIZORJEV
- Naročila in montaža vseh TELEMACH  in TOTAL TV paketov. 
Gsm 041/688-094.

Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav Miro Prašnikar 
s.p., Sp. Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

◊	TOTAL	TV	AKCIJA
Pop tv in Kanal A nič več preko sobne ali navadne antene. Iz-
koristite brezplačno namestitev sistema Total tv. Pokličite 041 
208 968.

Slavko Robnik s.p., Podvolovljek 29, 3334 Luče, pooblaščen zastopnik za 
TOTAL TV in TELEMACH.

◊	KOMBI	PREVOZI	–	TEVČ
Izleti, zaključki in KTMO; gsm 041/529-063; in 
◊	SKI	BOARD	SERVIS
raztegovanje smučarskih in ostalih čevljev, menjava zaponk – 
klipsnov, posredništvo za Fischer in prodaja nove ter rabljene 
smučarske opreme. Novo: napenjanje in testiranje tenis lopar-
jev. Servis na Prihovi in v Mozirju. Gsm 041/529-063.

Vinko Tevč s.p., Prihova 51, Nazarje.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče, od 25 do 80 kg, 
in fižol češnjevec v zrnju; gsm 
041/445-315.
Prodam svinje za zakol ali nadalj-
no rejo; gsm 041/637-241. 
Mesnate prašiče 100-170 kg pro-
dam. Možnost dostave živih živali 
ali zakola; gsm 041/315-392.
Prodam bikca limuzin, starega šti-
ri tedne, primeren za nadaljno rejo; 
gsm 041/832-214.
Prodam bikca mesni tip, star teden 
dni; tel. št. 58-35-239.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke nad 100 kg, mesni 
tip; gsm 031/533-745.

VOZILA – KUPIM 
Traktor in ostale kmetijske stroje v 
kakršnem koli stanju kupim; gsm 
031/736-727.

VOZILA – PRODAM
Prodam traktor zetor 4911, 4x4; 
gsm 040/169-448.

DRUGO – PRODAM
Prodam otroški sedež chicco, za 
od 6 do 18 kg, rdeče barve, lepo 
ohranjen; gsm 041/793-063.
Prodam zimske pnevmatike, 235-
65-17; gsm 041/881-409.
Prodam sintetizator yamaha psr 
530, s stojalom za 140 eur; gsm 
041/364-124.

DRUGO – ODDAM
Oddam vhodna vrata; gsm 
070/446-168.

DRUG0 – IŠČEM
Iščem pomoč za čiščenje hiše. Pla-
čilo po dogovoru; gsm 040/708-
151 (Mojca).

NEPREMIČNINE
Ugodno prodam 87 m2 veliko sta-
novanje v Mozirju; gsm 030/284-
699.

OSEBNI STIKI
Poročiti želim razgledano, samsko 
dekle, lahko malo močnejše posta-
ve; gsm 041/510-457.
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